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Podháj má novú
atraktívnejšiu časť,
aj vďaka obchodnému centru
Verejný priestor v okolí niekdajšieho 
autobusového nástupišťa pri športovej 
hale sa výrazne zmenil. Renováciou 
prešli chodníky, križovatka, zastávky 
MHD, čoskoro budú opravené i mosty.

Opatrovateľky mesta
odvádzajú v mnohých

rodinách skvelú prácu
Veľkou pomocou pre mnohé rodiny 

je i domáca opatrovateľská služba. Aj 
vďaka nej môžu ľudia, ktorí sa starajú 

o chorého človeka, viesť v rámci daných 
možností ako-tak normálny život.
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Zmeny v parkovaní začnú platiť od marca 2 - 5
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Ocenenie pre Milana 
Smieška. Na začiatku 
januárového zasadnutia 
Mestského zastupiteľ-
stva v Martine si z rúk 
primátora Jána Danka 
prevzal ocenenie študent 
Obchodnej akadémie 
Martin – Milan Smieško. 
Ocenený bol za dobro-
voľnícku činnosť a an-
gažovanosť v prospech 
mládeže mesta Martin. 
Milan je podpredsedom 
Parlamentu mladých 
Martin, organizuje 
vzdelávacie a spoločen-
ské aktivity a aktívne sa 
zapája do života mesta. 
Je aj autorom medicín-
skeho projektu URAINE 
na včasnú diagnostiku 
ochorení.

Slimák pod drobno-
hľadom. Mesto Martin 
pokračuje v analýze 
technického stavu naj-
významnejšieho mosta 
v meste. Aktuálne pre-
bieha statický prepočet, 
ktorý určí jeho stav a zá-
roveň mesto dalo znal-
covi posúdiť zostatkovú 
životnosť. Tieto údaje 
poskytnú dôležité infor-
mácie pre ďalšie kroky 
vedúce k jeho oprave.

Kde nahlásiť poruchy 
verejného osvetlenia. 
Od 7. februára tohto roku 
je správcom verejného 
osvetlenia opäť spoloč-
nosť Brantner Fatra. 
V prípade zistenej poru-
chy kontaktujte zodpo-
vedných pracovníkov na 
telefónnom čísle +421 43 
421 13 33.

Zmeny v regulácii parkova-
nia našli podporu poslan-
cov naprieč celým politic-
kým spektrom. Platiť začnú 
od 1. marca
  

Po štyroch mesiacoch od 
zavedenia nových pravidiel 
parkovacieho systému v cen-
tre mesta, resp. v mestskej 
časti Martin-Stred, dochádza 
k ich podstatnej revízii. Do-
datok č. 1 Všeobecne záväzné-
ho nariadenia (VZN) o dočas-
nom parkovaní motorových 
vozidiel na území mesta 
Martin, ktorý po rozhodnutí 
mestského zastupiteľstva 
vstúpi do platnosti 1. marca, 
rieši viaceré zmeny.

Prakticky od novembra 
sa o nich diskutovalo nielen 
na odbornej, ale i politickej 
úrovni s cieľom, aby sa v tejto 
dôležitej oblasti, ktorá má vý-

znamný dosah na každoden-
ný život ľudí, našla čo najväč-
šia zhoda. To sa napokon aj 
podarilo, za príslušný doda-
tok VZN hlasovalo na januá-
rovom zasadnutí mestského 
zastupiteľstva 28 poslancov 
a poslankýň, nikto z hlasu-
júcich nebol proti a nikto sa 
nezdržal hlasovania.

Prehľad najpodstatnejších 
zmien prinášame na 4. stra-
ne. Keď to vo všeobecnosti 
zhrnieme, viaceré zmeny 
reagujú na pripomienky ob-
čianskej verejnosti, podnika-
teľského prostredia, s inicia-
tívami na zmeny prichádzali 
aj zástupcovia poslaneckých 
skupín či klubov, vyjadrovala 
sa k nim aj Martinská parko-
vacia spoločnosť (MPS), ktorá 
v meste prevádzkuje parko-
vací systém. Návrhy a pripo-
mienky zastrešovala komisia 
dopravy, ktorej predsedá 
poslanec Martin Hudec, a kde 

sa o nich viedla diskusia. Od 
nej aj smerovali návrhy uzne-
senia pre mestské zastupiteľ-
stvo, ktoré napokon viedli 
až do spracovania finálnej 
podoby zmien v príslušnom 
dodatku VZN.

Najčastejšie výhrady 
verejnosti
Výhrady občanov i podni-
kateľov k aktuálne ešte stále 
platnej regulácii parkovania 
smerovali zrejme najviac 
k tomu, že sa spoplatnilo 
parkovanie aj počas víkendov 
a sviatkov (okrem dopolud-
ňajších hodín), nepozdávalo 
sa im ani to, že sa za parko-
vanie platí počas pracovných 
dní od rána až do polnoci. 
Niektorí ľudia nám povedali, 
že sa im tak predražilo po-
sedenie na káve či návšteva 
kina, resp. divadla. Výhrady 
prezentovali aj obchodníci 
v centre. Napríklad,  

STRUČNE Z MARTINA

Mestské parkovisko pri pobočke 
Sociálnej poisťovne v centre mesta. 
Aj na tomto mieste sa znížia ceny za 

jednorazové parkovanie. 
Foto: Roman Kopka

Cez víkendy a sviatky sa už za 
parkovanie platiť nebude, 
dolu išli aj viaceré poplatky
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podnikateľ Stanislav Je-
senský argumentoval, že aj 
zmenou pravidiel regulácie 
parkovania prichádzali 
obchodné prevádzky o časť 
zákazníkov. V tomto názore 
je vraj medzi obchodníkmi 
v centre zhoda.

„A tí, ktorí prišli, mali veľmi 
naponáhlo, aby vraj nemu-
seli za parkovanie platiť viac. 
Niektoré prevádzky v centre 
aj skončili," povedal Stanislav 
Jesenský. Keď sme sa ho spý-
tali, či len kvôli parkovaniu, 
tak odpovedal, že aj to určite 
zohralo úlohu.

Peter Gavorník, riaditeľ 
Martinskej parkovacej spo-
ločnosti, k tejto téme povedal, 
že podľa dostupných údajov 
o počtoch zakúpených parko-
vacích lístkov v regulovaných 
zónach, nedošlo k takmer 
žiadnemu úbytku parkujúcich 
áut. „Tvrdenie o tom, že pre 
reguláciu parkovania skončili 
niektoré prevádzky, považuje-
me za účelové. Parkoviská sú 
dostupnejšie jednak z dôvodu 
eliminácie dlhodobo stojacich 
áut, ktoré mali do 1. 11. 2024 
zakúpené ročné parkovacie 
karty za neúmerne nízke 
ceny, a to bez ohľadu na ich 
trvalý pobyt, a jednak z dô-
vodu intenzívnejšej kontroly 
zo strany mestskej polície, čo 
má prirodzene za následok 

vyššiu mieru dodržiavania 
pravidiel."

Každopádne, novelizované 
VZN reaguje aj na pripo-
mienky nielen k dobe spo-
platnenia, počas víkendov 
a sviatkov sa platiť parkovné 
nebude, zníži sa aj rozsah 
hodín počas pracovných dní, 
od 8. – do 18. h, kedy sa za 
parkovanie platiť musí.

Od 1. marca sa znížia aj 
poplatky za jednorazové 
parkovanie (60 centov za 30 
min) a takisto za rôzne druhy 
celoročných rezidentských či 
nerezidentských parkovacích 
kariet.

Martinská parkovacia 
spoločnosť k tomu dodáva, 
„že bude v zmysle Dodatku 
č. 1 k VZN č. 144 predlžovať 
platnosť už vydaných parko-
vacích kariet o dobu, ktorá 
zodpovedá rozdielu v cene 
vydanej parkovacej karty."

Konečne majú kde pred 
domom zaparkovať
Pokiaľ ide o parkovanie 
v jednotlivých parkovacích 
zónach, na jednotlivých 
uliciach pri bytovkách, 
k zásadným zmenám nedo-
chádza. Tu sa dá povedať, že 
mnohým obyvateľom, ktorí 
mali problém zaparkovať 
pri svojej bytovke, regulácia 
parkovania pomohla.

„Situácia s parkovaním 
sa pre nás výrazne zlepšila, 
teraz nemáme problém svoje 
auto zaparkovať v blízkosti 
bytovky. Predtým nám tu 
parkovali ľudia, ktorí tu 
nebývali, ktorí si chodili do 
mesta niečo vybaviť alebo išli 
za nákupmi. To isté sa dá po-
vedať o mnohých študentoch, 
ktorí si na našej ulici nechá-
vali autá počas vyučovania či 
prednášok," povedal Roman 
Šimko z Hviezdoslavovej 
ulice, ktorá je v susedstve so 
Záborského ulicou.

Podobne sa vyjadrovali 
aj ľudia z Tajovského ulice 
či z ulice M. R. Štefánika, 
možnosti na parkovanie sa 
im zlepšili. „Teraz nemáme 
problém nájsť si voľné parko-
vacie miesto. Možno tých ho-

Zákaz návštev v UNM. Na 
základe rozhodnutia Regio-
nálneho úradu verejného 
zdravotníctva a vzhľadom 
na vzostup akútnych res-
piračných ochorení platí 
v Univerzitnej nemocnici 
zákaz návštev vo všetkých 
lôžkových častiach kliník 
a oddelení. V individuálnych 
prípadoch môže byť udelená 
výnimka. Zákaz platí až do 
odvolania.

Podnety prokuratúra 
odložila. Mesto Martin 
informovalo, že Okresná 
prokuratúra Liptovský Mi-
kuláš preskúmala podnety 
týkajúce sa zákonnosti vše-
obecne záväzného nariade-
nia o dočasnom parkovaní. 
Označila ich za nedôvodné 
a odložila ich. 

Charitatívny blší trh. Máte 
doma veci, ktoré už nepo-
trebujete? Oblečenie, knihy, 
hračky, dekorácie či čokoľ-
vek iné? Nevyhadzujte ich – 
predajte ich na blšom trhu. 
Výťažok z predajných miest 
poputuje na pomoc chorej 
Adelke, ktorá potrebuje našu 
podporu. Charitatívny blší 
trh sa uskutoční v piatok 
21. februára v martinskom 
podchode na Kohútovej 
ulici pri OC Galéria v čase od 
10. do 14. h.

Karnevalový sprievod 
v meste. Kultúrna scéna 
Martin pozýva na pouličný 
karnevalový sprievod, ktorý 
rozžiari martinské námestie 
skvelou náladou, farbami 
a hudbou. „V piatok 28. feb-
ruára začíname o 15. h pred 
Slovenským komorným 
divadlom a pokračovať bu-
deme smerom na Literárne 
múzeum až do OC Galéria. 
Pridajte sa k nám v maskách 
a zažite tak nezabudnuteľnú 
atmosféru," píše sa v pozván-
ke na podujatie.
 (KP)

dín pre návštevy by mohlo 
byť viac," povedala nám 
pani Adriana. Čo sa jej však 
nepáči, a takých názorov 
sme zaznamenali viac, je to, 
že sa im vo vnútroblokoch 
zjednosmernili ulice.

Diskusia priniesla aj 
návrhy na uznesenie
V rámci diskusie poslancov 
k predloženému návrhu do-
datku VZN boli predložené 
aj štyri návrhy na uznese-
nia mestského zastupiteľ-
stva. Poslanec Jozef Petráš 
navrhol, aby bol zriadený 
fond mobility, po vzore 
mesta Žilina, kde by bolo 
jasne definované, že všetky 
príjmy z parkovania sú príj-
mami MPS a budú výhrad-
ne použité na financovanie 
dohodnutých aktivít. Ďalej 
navrhol, aby vedenie mesta 
v spolupráci s mestským 
zastupiteľstvom a MPS 
pripravilo a realizovalo 
kroky, ktoré zabezpečia, 
aby z hospodárenia a majet-
ku MPS boli vyňaté všetky 
objekty a aktivity, ktoré 
priamo nesúvisia s poskyto-
vaním parkovacích služieb 
s cieľom, aby bolo hospo-
dárenie súvisiace s parko-
vaním jasne prehľadné. 
Tieto návrhy nezískali 
dostatočnú podporu zastu-
piteľstva, naopak, podporu 
poslancov získal jeho ďalší 
návrh, v ktorom mestské 
zastupiteľstvo žiada vede-
nie MPS, aby zabezpečilo 
riadne zverejňovanie zmlúv 
a faktúr na webovej stránke 
spoločnosti.

Návrh na uznesenie počas 
diskusie predložil aj po-
slanec Peter Török a týkal 
sa toho, aby riaditeľ MPS 
pripravil návrh na zmenu 
Dodatku č. 5 k VZN č. 103 
o organizovaní dopravy 
na území mesta Martin 
v článku 1, bod 2, zvýšiť ka-
pacitu z maximálnych 50 % 
vyhradených parkovacích 
miest v mestských častiach 
na 70 %. Tento návrh tiež 
nedostal potrebný počet 
hlasov. Roman Kopka

PARKOVACIE KARTY – 
ČO HOVORIA ČÍSLA
 
Ku dňu 13. 2. MPS eviduje:

- 2 349 aktívnych parko-
vacích kariet REZIDENT 
zóny, z toho:

- 1. auto: 2 219 kariet
- 2. auto: 126 kariet
- 3. auto: 4 karty

PK Centrum
Rezidenti: 219 kariet
Nerezidenti: 65 kariet

PK do zóny S
Rezidenti: 100 kariet
Nerezidenti: 58 kariet

STRUČNE Z MARTINA
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1. Platené parkovanie 
v regulovanej zóne bude 

počas pracovných dní (pon-
delok – piatok) v čase od 8. do 
18. h.

2. Parkovanie v regulo-
vanej zóne bude počas 

víkendov a sviatkov opäť 
bezplatné.

3. Znižujú sa ceny parko-
vania a to na 0‚60 eura 

za 30 minút v zóne „C" (Cen-
trum) a „M" (pri MsÚ – Ná-
mestie S. H. Vajanského).

4. Parkovanie pri Mest-
skom úrade v Martine 

bude do 30 minút bezplatné.

5. Parkovanie v regulova-
nej zóne „N" (nemocni-

ca) a „S" (S1 až S6, SL) bude stáť 
0‚50 eura za 30 minút.

6. Parkovanie v zóne „OP" 
je pre rezidentov mesta 

oslobodené od poplatku. Rezi-

dent mesta však musí požiadať 
prevádzkovateľa – MPS, o vy-
danie bezplatnej parkovacej 
karty do zóny „OP". Poplatok 
pre nerezidentov je 0‚30 eura 
na 30 minút.

7. Cena za jednorazové par-
kovanie bude jednotná 

(automat, sms, aplikácia).

8. Zavedie sa možnosť 
platby prostredníctvom 

aplikácií tretích strán.

9. Znižuje sa cena parkova-
cej karty – PK Centrum 

(zóny „C", S1 – S7, „N", Sh, 
„OP"). Pre rezidentov (fyzic-
ká, resp. právnická osoba so 
sídlom či prevádzkou v zóne) 
bude po novom stáť 200 eur. 
Zavádza sa možnosť si ju 
zakúpiť na 3 mesiace za 50 eur, 
resp. na jeden mesiac za 20 
eur. Ostatní motoristi – nere-
zidenti budú platiť ročne 500 
eur, za 3 mesiace 125 eur a za 
jeden mesiac 45 eur.

10.Znižuje sa cena par-
kovacej karty – PK 

Zóna (zóny S1 – S7, SL, OP). 
Pre rezidentov (fyzická, resp. 
právnická osoba so sídlom či 
prevádzkou v zóne) bude po 
novom stáť 150 eur. Zavádza sa 
možnosť si ju zakúpiť na 3 me-
siace za 40 eur, resp. na jeden 
mesiac za 15 eur. Ostatní moto-
risti – nerezidenti budú platiť 
ročne 360 eur, za 3 mesiace 90 
eur a za jeden mesiac 30 eur.

11. Rozširujú sa možnosti 
parkovacej karty – PK 

Rezident zóny, na ktorú si 
môže žiadateľ zaregistrovať 4 
evidenčné čísla vozidla (EČV), 
s ktorými potrebuje parkovať 
v rezidentskej zóne, pričom 
v aplikácii si môže vždy opera-
tívne vybrať konkrétne EČV, 
s ktorým bude v zóne parko-
vať. Táto karta je bezplatná, 
ide o ekvivalent PK Rezident 
zóny pre 1. auto. PK však platí 
vždy len pre jedno vozidlo, to 
znamená, že s registrovanými 

vozidlami nie je možné parko-
vať v zóne súčasne.

12. Po novom už rezident 
konkrétnej zóny môže 

požiadať o PK Rezident zóny 
vždy len v poradí RPK č. 1, 
RPK č. 2 a RPK č. 3 bez ohľadu 
na počet nehnuteľností, ktoré 
v danej zóne vlastní.

13. Pre rezidentov na Mos-
kovskej ul., ul A. Soko-

líka 131/1, 3, 5, ul. M. R. Štefá-
nika 2 sa vytvára PK Rezident 
C1, s ktorou môžu parkovať na 
parkovacích miestach na Mos-
kovskej ul. a na parkovisku pri 
Fare a v zóne OP.

14. Rezidenti z Ruppeldto-
vej ul. a ul. Priehradka 

môžu požiadať o rezidentskú 
kartu PK Rezident zóny „N", 
s ktorou budú môcť parkovať 
na parkovacích miestach na 
ul. Priehradka – úsek od križo-
vatky Kollárova po križovatku 
Bottova a v zóne „OP".

15. Rezidentská zóna SL 
(stará Ľadoveň) sa zužu-

je len na rezidentov ul. J. Kráľa 
a ul. Jesenského č. 2 a č. 4.

Prehľad najdôležitejších zmien 
v regulácii parkovania v centre mesta
MESTSKÁ ČASŤ MARTIN-STRED,  PLATNÉ OD 1. MARCA 2025
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PARKOVACIE ZÓNY V MESTE MARTIN

Zóna „C" zahŕňa ulice: 29. augusta, A. Kmeťa – úsek 
od križovatky Moyzesovej po križovatku 

P. O. Hviezdoslava, A. Pietra, A. Sokolíka (RPK C1) – úsek od Námestia 
SNP po križovatku P. O. Hviezdoslava, Daxnerova – úsek po križovat-
ku P. Mudroňa, Divadelná, M. R. Štefánika, Memorandové námestie, 
Moskovská (RPK C1), Námestie SNP, P. Mudroňa, P. O. Hviezdoslava – 
úsek východne od križovatky s A. Sokolíka po križovatku Záborského, 
Škultétyho – úsek od križovatky M. R. Štefánika po P. Mudroňa, Jána 
Bohdana Hroboňa, V. P. Tótha – úsek po križovatku P. O. Hviezdoslava, 
Záborského – úsek po križovatku P. O. Hviezdoslava.

Zóna „N" zahŕňa ulice: Bernolákova, Bottova – úsek 
po križovatku Priehradka, Francisciho, 

Kollárova (úsek po križovatku Na Bystričku), Ruppeldtova č. 4, 6, 8, 10, 
12, 14, 16, 18, 22, 24, 26, 30, 32, 5, 7, 9, 11, Langsfeldova – časť úseku od 
križovatky Bottova a Priehradka, Priehradka – časť úseku od križovat-
ky Kollárova po križovatku Bottova, Riadok.

Zóna S1 zahŕňa ulice: A. Kmeťa – úsek od križovatky 
P. O. Hviezdoslava po križovatku Šoltésovej, 

A. Sokolíka – úsek od križovatky P. O. Hviezdoslava po križovatku Šol-
tésovej, Holubyho, P. O. Hviezdoslava, Šoltésovej, V. P. Tótha – úsek 
od križovatky P. O. Hviezdoslava po križovatku Šoltésovej a Holubyho, 
Záborského – úsek od križovatky P. O.  Hviezdoslava po križovatku Ho-
lubyho, Holubyho – úsek po križovatku Záborského, L. Novomeského, 
P. O. Hviezdoslava – 39/66 až 39/76 a 40/78 až 40/88, Záborského.

Zóna S2 zahŕňa ulice: L. Novomeského, M. R. Šte-
fánika, P. O. Hviezdoslava 38/35, 42/39, 

42/41, 42/43, 44/45, Tajovského, Záborského – úsek od križovatky 
P. O.  Hviezdoslava po križovatku M. R. Štefánika.

Zóna S3 zahŕňa Ulicu Thurzova – úsek po križovatku 
Ambra Pietra.

Zóna S4 zahŕňa ulice: A. Pietra, Björnsonova, Čer-
venej armády, E. B. Lukáča, Komenského, 

Kukučínova – križovatka od A. Pietra po M. R. Štefánika.

Zóna S5 zahŕňa ulice: A. Kmeťa – úsek od križovat-
ky Novákova ul. po križovatku Moyzesova 

a Kuzmányho, A. Pietra, Hečkova – úsek od križovatky Škultétyho 
ul. po križovatku Thurzova ul. , Kuzmányho – úsek od križovatky 
ul. A. Kmeťa po križovatku Škultétyho ul. , Novákova – úsek od kri-
žovatky A. Kmeťa po Škultétyho, P. Mudroňa – úsek po križovatku 
A. Kmeťa, Sládkovičova – úsek po križovatku ul. A. Pietra, Škultéty-
ho – úsek po križovatku P. Mudroňa, Thurzova – úsek po križovatku 
A. Pietra.

Zóna S6 zahŕňa ulice: Daxnerova – úsek od Moyzeso-
va po P. Mudroňa, Moyzesova, Novákova – 

od križovatky Bernolákova po križovatku A. Kmeťa, P. Mudroňa – od 
križovatky A. Kmeťa po križovatku Bernolákova.

Zóna S7 zahŕňa Štúrovo námestie.

Zóna SL zahŕňa ulice: J. Kráľa, Jesenského 
č. 2 a 4.

Zóna Sh zahŕňa: Záborského - 
parkovisko za 

 DO Strojár, M. R. Štefánika - úsek od kri-
žovatky Záborského po križovatku L. Novo-
meského.
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Mesto Martin je aktívne aj 
v sociálnej oblasti. Veľ-
kou pomocou pre mnohé 
rodiny je i domáca opatro-
vateľská služba. Aj vďaka 
nej môžu ľudia, ktorí sa 
starajú o chorého človeka, 
viesť ako-tak, samozrejme, 
v rámci daných možností, 
normálny život.
  

Život človeka, či chceme 
alebo nechceme, sa niekedy 
zvrtne v priebehu niekoľkých 
minút. Stalo sa to aj známej 
martinskej psychiatričke Ale-
ne Mažgútovej. V ten osudný 
deň, v máji to bude päť rokov, 
ju postihla náhla mozgová 
príhoda, ktorá ju zastihla za 
volantom auta. Lekári jej stav 
označili za mimoriadne váž-
ny až kritický, napriek tomu 
sa im podarilo zachrániť jej 
život, hoci aj za cenu trvalých 
následkov.

Pani Alenka ostala ležiacou 
pacientkou, a hoci všetko 
okolo seba vníma, rozumie 
tomu, kto jej čo hovorí, no 
sama zatiaľ nerozpráva. Je 
odkázaná na starostlivosť 

a opateru iných, pričom tejto 
ťažkej úlohy sa zmocnila jej 
dlhoročná kamarátka Katarí-
na Adamicová.

„Inak to nešlo, nevedela 
som si predstaviť, že by skon-
čila v nejakom opatrovateľ-
skom ústave. Nechcem tým 
povedať, že by sa v takýchto 
zariadeniach o ľudí nestarali, 
to vôbec nie, určite mnohí 
robia, čo môžu, ale pocit do-
mova sa pri všetkej vôli nikdy 
nahradiť nepodarí. A nech-
celi sme Alenku odtrhnúť 
ani od jej priateľov, ktorí ju 
pomerne často cez víkendy 
navštevujú."

Opatrovateľka na jednotku 
s hviezdičkami, dodáva 
istotu
Profesorka Adamicová 
stále pracuje, učí na lekár-
skej fakulte. Aj preto jej so 
starostlivosťou a opaterou 
pani Alenky pomáha skúsená 

opatrovateľka Nadežda Lezo-
vá, ktorá je zamestnankyňou 
mesta Martin.

„Poznáme sa dlho, zozná-
mili sme sa na jednom z opat-
rovateľských kurzov, ktoré 
pred rokmi organizovala 
mimovládna nezisková orga-
nizácia Samaritán. Môžem sa 
na ňu maximálne vo všetkom 
spoľahnúť, čo mne umožňu-
je v robote fungovať na sto 
percent. Nemusím sa zaťažo-

vať myšlienkami, čo sa doma 
deje s Alenkou, či má všetko, 
čo potrebuje. Táto nekonečná 
istota v osobe Naďky mi dáva 
obrovskú silu a energiu, je 
to na nezaplatenie," hovorí 
Katarína Adamicová.

Náročné povolanie, ale ani 
na um jej neprišlo, že by 
s ním skončila
Nadežda Lezová sa opatrova-
niu venuje osemnásť rokov, 
s touto neľahkou a stále málo 
docenenou prácou začínala 
v roku 2007, keď si spravila 
kurz.

„Bolo to tak trochu aj 
východisko z núdze, keďže 
v tom čase veľa práce u nás 
nebolo. Najprv som pôsobila 
v Samaritáne, v súčasnosti 
už trinásť rokov pracujem 
pre mesto Martin. V roku 
2021 som začala s opatrova-
ním pani Alenky. Pomáham 
s osobnou hygienou, ošetro-
vaním, podaním liekov i stra-
vy, starám sa o to, aby bola 
posteľ čistá a v poriadku. Za 
tie roky, čo toto povolanie 
vykonávam, robím mnohé 
úkony možno už automatic-
ky, ale zas nikdy nemôžem 
fungovať len ako stroj, bez 

Opatrovateľka Naďa Lezová: 
Najšťastnejšia som vtedy, 
keď je pani Alenka spokojná

Život sa niekedy zvrtne v prie-
behu pár minút. Po mozgovej 
príhode sa pani Alena stala 
ležiacou pacientkou odkázanou 
na pomoc iných. Veľkú oporu 
má v opatrovateľke Nadežde 
Lezovej. 
Foto: Roman Kopka

Nadežda Lezová je skú-
sená opatrovateľka, toto 

povolanie vykonáva už 
osemnásť rokov.

Foto: Roman Kopka
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empatie k človeku, o ktorého 
sa starám. Áno, táto práca je 
fyzicky i psychicky náročná, 
dá zabrať, ale ešte sa mi ne-
stalo, že by som s ňou chcela 
prestať. Navyše, s Alenkou 
sme si vytvorili krásny vzťah, 
napokon, my sme sa poznali 
aj predtým, ako ochorela. 
Vždy bola úžasná, veľmi 
dobrý človek a ani v chorobe 
sa jej to nezmenilo. Môžem 
povedať, že ju ľúbim, som 
rada, že jej môžem pomáhať. 
Odvďačuje sa nám pohľadom, 
v jej očiach vidíte všetko, čo 
práve cíti. Aj jej veľa roz-
právame, dúfame, že aj ona 
znovu začne. Najviac som 
šťastná, keď je spokojná," 
vyznáva sa Nadežda Lezová, 
ktorá pani Alenku spolu s Ka-
tarínou Adamicovou sprevá-
dza aj mimo domova.

„Chodíme kade-tade, 
aj mimo naše mesto. Boli 
sme v Piešťanoch, Ostrave, 
v Turčianskych Tepliciach či 
v Čutkovskej doline. Nieke-
dy nás potrápia napríklad, 
obrubníky, schody, nie všade 
sa myslí na ťažko zdravotne 
postihnutých ľudí, ale nejako 
si spoločne s pani Katkou 
poradíme. Alenka je najmä 
v prírode obzvlášť šťastná, 
usmieva sa očami. Ako som 
už povedala, je to pre nás 
dar," podotýka Nadežda 
Lezová.

S nápadmi na rôzne aktivi-
ty prichádza pani Katarína. 
„Keďže sa s niekým poznáte 
30 rokov, viete, čo má ten 
človek rád. Alenka milovala 
prírodu a preto sa snaží-
me v rámci možností jej ju 
dopriať. Dobre sa cíti aj na 
záhradke, naozaj od jari do 
jesene sme často vonku."

Nech sa opatrovateľská 
služba ďalej rozvíja
Katarína Adamicová starost-
livosť o pani Alenku neberie 
ako svoju obetu. „To vôbec 
nie, je to súčasť života. Nie 
som prvá a ani posledná, 
mnoho ľudí sa stará o svojich 
blízkych, ktorých postihla 
choroba. Veľkou oporou, ako 
som už povedala a rada to 

znovu zdôrazním, je pre nás 
Naďka. Som rada, že mesto 
poskytuje domácu opatro-
vateľskú službu a veľmi si 
želám, nech ju ďalej rozvíja. 
Človek nikdy nevie, kedy 
takúto pomoc bude potrebo-
vať."

K rozvoju opatrovateľskej 
služby mestu Martin pomá-
hajú aj eurofondy. Napríklad 
na poskytovanie príspevku 
za poskytnuté hodiny opatro-
vateľskej služby získalo vlani 
mesto príspevok vo výške 
296 708 eur, ďalších 18 750 eur 
zas za zachovanie podpory 
výkonu opatrovateľskej služ-
by. Roman Kopka

Opatrovateľská služba 
v domácom prostredí sa 
poskytuje počas pracovných 
dní fyzickej osobe, ktorá 
je odkázaná na pomoc inej 
fyzickej osoby a jej stupeň 
odkázanosti je najmenej II 
a osobe, ktorá je odkázaná 
na pomoc pri úkonoch seba-
obsluhy, úkonoch starost-
livosti o svoju domácnosť 
a základných sociálnych 
aktivitách.

 Celkový počet opatrova-
teliek Mesta Martin je 40, 

z čoho 36 poskytuje opat-
rovateľskú službu v teréne 
a štyri opatrovateľky sú 
zamerané na rozvoz obedov 
z kuchyne na Škultétyho 15 
v Martine.

Opatrovateľská služba 
Mesta Martin je poskyto-
vaná aj prostredníctvom: 
ECAV – Evanjelická diakó-
nia, Samaritán, n. o., a Me-
dik-M, n. o..

Potrebné formuláre a in-
formácie sú dostupné na 

internetovej stránke https://
www.martin.sk/domaca-
-opatrovatelska-sluzba/
d−31111

V prípade otázok sa môžu 
záujemcovia obrátiť na 
zamestnancov mestského 
úradu na 1. poschodí v kan-
celáriách č. 112 a 113 alebo na 
telefónnych číslach: 
043/4 204 222, 043/4 204 435, 
0918 899 504, 0907 122 498, 
0918 491 359.

Domáca opatrovateľská služba

Básnickú zbierku Aleny Mažgútovej Slová 
modlitby predstavili jej priatelia nedávno 
v Turčianskej knižnici.
Foto: archív KA

Profesorka Katarína Adamicová opat-
rovanie kamarátky neberie ako svoju 

obetu. Hovorí, že je to súčasť života.
Foto: Roman Kopka
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Z hľadiska výdavkov patrí 
k prioritným oblastiam aj 
sociálna starostlivosť. Na 
tento účel je zatiaľ vyčlene-
ných viac ako 5‚8 milióna 
eur.
  

Môžeme sa prikryť len takou 
perinou, na akú máme. Toto 
staré slovenské príslovie v sú-
časných zložitých ekonomic-
kých časoch, ktoré zažívajú 
aj samosprávy na Slovensku, 
platí možno aj dvojnásobne. 
Mesto Martin bude v tomto 
roku hospodáriť s takmer 69 
miliónmi eur, jeho príjmy 
a výdavky musia byť vyrovna-
né. Žiaľ, táto suma ani zďaleka 
nedokáže pokryť všetky požia-
davky, ktoré sú na zhotovite-
ľov rozpočtu kladené.

V januárovom vydaní Mar-
tinských novín sme sľúbili, že 
postupne prinesieme infor-
mácie o tom, na čo všetko sa 
peniaze z rozpočtu v meste 
vynakladajú, aké oblasti 
mesto finančne zabezpečuje. 
Začíname oblasťou vzdeláva-
nia a sociálnej starostlivosti.

Štát posiela peniaze na školy 
cez rozpočet mesta
V bežných výdavkoch, ktoré 
sú na rok 2025 naplánované 

v objeme viac ako 55 miliónov 
eur, má najvyššiu položku 
oblasť vzdelávania a to vo 
výške 25‚6 milióna eur. Je 
v nej zahrnuté aj financovanie 
materských (viac ako 3 milió-
ny eur) a základných škôl (viac 
ako 18‚1 milióna eur). Tieto 
peniaze prakticky len cez 
mesto prechádzajú, základné 
a od nového roka už i materské 
školy financuje štát. Naopak, 
do originálnej kompetencie 
mesta patrí financovanie 
základnej umeleckej školy 
a mestského centra voľného 
času (viac ako 1‚3 milióna eur).

Rozpočtová kapitola „Vzde-
lávanie" zahŕňa aj finančné 
zabezpečenie školských liniek 
(30-tisíc eur), chod školské-
ho úradu (viac ako 78-tisíc 
eur), v rámci nej sa vyčleňujú 
i financie pre súkromné školy 
a školské zariadenia (takmer 3 
milióny eur). Rozpočet mesta 
v oblasti vzdelávania počíta 
aj s dotáciami na podporu 
školských a vzdelávacích 
aktivít (66-tisíc eur), napríklad 
komisia školstva, vzdelávania 
a mládeže disponuje v rámci 
tejto položky sumou 10-tisíc 
eur, zvyšných 56-tisíc eur ide 
na Centrum environmentálnej 
výchovy Turiec, o. z.

V kapitálových výdavkoch 

pre oblasť vzdelávania zatiaľ 
svieti v rozpočte nula, hoci 
len požiadavky školských 
zariadení na rôzne opravy 
a rekonštrukcie sú za viac ako 
4‚5 milióna eur. To sa však 
v priebehu roka bude meniť, 
prvá zmena by mala prísť na 
pretras ešte vo februári.

Faktom je aj to, že z pros-
triedkov Územia miestneho 
rozvoja bude mesto prav-
depodobne už v tomto roku 
financovať modernizáciu von-
kajších areálov v ZŠ s MŠ na 
Dolinského ulici a v ZŠ na Kro-
nerovej ulici. Mesto Martin 
koncom minulého roka uspelo 
aj vo výzve Slovenskej inovač-
nej a energetickej agentúry, na 
základe ktorej získa viac ako 
206-tisíc eur na zlepšenie ener-
getickej efektívnosti v dvoch 
základných školách. Týka sa 
to ZŠ A. Dubčeka a „Kroner-
ky". Pripravené sú aj projekty 
na zateplenie škôl, ich realizá-
cia však predpokladá úspech 
v eurofondových výzvach.

Sociálna starostlivosť ako 
priorita
Ďalšou dôležitou oblasťou, 
ktorej mesto venuje zvýšenú 
pozornosť, je oblasť sociálnej 
starostlivosti. Na tento účel 
je v bežných výdavkoch zatiaľ 
v rozpočte vyčlenených viac 
ako 5‚8 milióna eur. Z tohto 
balíka najviac financií sme-
ruje na opatrovateľskú službu 
v domácnostiach – 2‚1 milióna 
eur, dobrou správou ale je, 
že nemalé peniaze na túto 
dôležitú činnosť mesto získalo 
z eurofondov.

Na rôzne sociálne zariade-
nia, ktorých zriaďovateľom 
je mesto, je v rozpočte vyčle-
nených viac ako 1‚6 milióna 
eur. Najviac financií, viac ako 
1 milión eur, ide do Centra 
sociálnych služieb na Podháji 
(prevádzkové náklady, mzdy, 
príspevok na stravu klientov, 
denný stacionár), treba však 
dodať, že necelých 300-tisíc 

eur vyberie mesto na poplat-
koch. Financujú sa aj detské 
jasličky Martinko v Záturčí, 
zariadenie núdzového bývania 
Slniečko, útulok v lokalite Na 
Kameni, nocľaháreň pre ľudí 
bez domova a komunitné cen-
trum v lokalite Bambusky.

Viac ako 1‚2 milióna eur 
je prostredníctvom mesta 
určených na dotácie pre deti 
v hmotnej núdzi, ktoré navšte-
vujú školské zariadenia.

Viac ako 600-tisíc eur je 
určených na denné centrá, 
v rámci jedného z nich je 
zabezpečené aj financovanie 
jedálne na Škultétyho ulici, 
kde sa varia obedy pre senio-
rov. V rozpočte sú vyčlenené aj 
jednorazové dávky v hmotnej 
a sociálnej núdzi, avšak len 
vo výške 48-tisíc eur, z toho 
je 40-tisíc eur určených na 
jednorazovú dávku pre rodiny 
a deti. Súčasťou rozpočtovej 
kapitoly „Sociálna starost-
livosť" je aj pomoc ľuďom 
bez domova (35 500 eur). Na 
nízkoprahové centrum, ktoré 
má nové sídlo v lokalite Na 
Kameni, je určená dotácia vo 
výške 30-tisíc eur. Mesto má 
v rozpočte viac-menej symbo-
licky riešenú sociálnu pomoc 
pre bezdomovcov a v prípade 
úmrtia aj ich pochovávanie.

Pokiaľ ide o dotácie, 10-tisíc 
eur má na podporu rôznych 
projektov vyčlenených Sociál-
no-zdravotná komisia, zatiaľ 
s 5-tisícovou dotáciou môže 
počítať záujmové združenie 
právnických osôb Synergia, 
ktoré vlani otvorilo rodinné 
centrum a mládežnícku klu-
bovňu NABOSO.

V kapitálových výdavkoch 
pre oblasť „Sociálna starostli-
vosť" svieti v kolónke „Staveb-
né úpravy okolia a budovy na 
ul. A. Pietra" suma 3 087 920 
eur. Mesto na rekonštrukciu 
bytového domu, v ktorom 
bude 48 nájomných bytov, zís-
kalo dotáciu viac ako 900-tisíc 
eur z ministerstva dopravy, 
v rámci tejto investície si 
pomôže aj úverom zo Štátneho 
fondu rozvoja bývania, ktorý 
sa bude splácať 40 rokov s 
úrokom 1 %.

Roman Kopka

Sociálnej oblasti venuje mesto Martin 
zvýšenú pozornosť. Od roku 2023 je 
v prevádzke aj CSS na Podháji, ktoré 
je mestským zariadením. 
Foto: archív CSS Podháj

Najviac peňazí z rozpočtu 
ide do oblasti vzdelávania
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Verejný priestor v okolí nie-
kdajšieho autobusového ná-
stupišťa pri športovej hale 
sa v priebehu niekoľkých 
mesiacov výrazne zmenil. 
Renováciou prešli chodníky, 
križovatka, zastávky MHD, 
čoskoro budú opravené 
i mosty.
 

Na Podháji pri športovej 
hale sa čoskoro otvorí nová 
obchodná prevádzka spoloč-
nosti Kaufland, pôjde už o jej 
druhú predajňu v Martine. 
S jej výstavbou sa začalo vlani, 
prípravy na ňu však trvali 
roky. Do stavebného povolenia 
boli zahrnuté aj požiadavky 
poslancov VMČ Podháj-Stráne 
a mesta Martin, ktoré mali, 
resp. majú za cieľ zlepšiť in-
fraštruktúru v okolí nákupné-
ho centra. Pred pár dňami sme 
sa boli presvedčiť, čo všetko 
sa v priestore okolo športovej 
haly zmenilo. Na prvý pohľad 
je zrejmé, že je toho viac ako 
dosť.

Výrazná zmena
Otvorene si povedzme, že 
lokalita v južnej časti sídlis-
ka po zániku martinských 
strojární rokmi chátrala, 
poškodená rozsiahla asfaltová 
plocha niekdajšieho autobuso-
vého nástupišťa nebola ničím 
atraktívna. Teraz, po výstavbe 
obchodnej prevádzky spoloč-
nosti Kaufland, je situácia iná. 

Dominantnou časťou tejto 
vynovenej lokality na Pod-
háji je samozrejme predajňa 
s veľkokapacitným parko-
viskom, na ktorom sa podľa 
našich informácií bude dať 
parkovať bezplatne tri hodiny. 
Dobrou správou je, že v rámci 
parkoviska bolo zasadených aj 
viacero stromov, svahy v jeho 
okolí vyplní zeleň v podobe 
okrasných tráv i kvetov.

Nový asfaltový koberec 
dostala križovatka ulíc Gor-
kého a Hrdinov SNP. Pribudli 
aj nové, resp. zrenovované 
obojstranné chodníky na 
Gorkého ulici, hneď vedľa 
vozovne autobusov mestského 
dopravného podniku. V týchto 
miestach boli vybudované aj 
dve nové zastávky MHD. Pek-
ný a zároveň široký chodník 
lemuje i okolie športovej haly, 
pričom vás dovedie až ku 
ďalšiemu chodníku pri rieke 
Turiec, ktorý často využívajú 
aj cyklisti. V tomto priesto-
re, v susedstve so športovou 
halou, bude v priebehu pár 
mesiacov postavené aj street-
ballové ihrisko. Podľa našich 

informácií rekonštruovaný by 
mal byť aj chodník lemujúci 
Ulicu Československej armá-
dy a to v časti od zákruty po 
mosty.

Mosty opravia do konca 
mája
Keď už spomíname mosty 
ponad rieku Turiec, treba 
povedať, že aj tie prejdú re-
konštrukciou a to za viac ako 
500-tisíc eur. Platiť to bude 
spoločnosť Kaufland. Udiať sa 
tak má do konca mája toh-
to roku, čo je aj podmienka 
kolaudačného konania. Na 
zasadnutí mestského zastupi-
teľstva o tom v januári infor-
moval v rámci príslušného 
bodu, ktorý poslanci na návrh 
poslanca Tomáša Ignačáka 
schválili dodatočne do progra-
mu ešte decembrového roko-
vania, primátor Ján Danko.

Čo vieme, tak z kamenného 
mosta, ktorý sa nachádza na 
ulici Československej armády, 
budú odstránené chodní-
ky, aby cez most mohli autá 
naraz premávať obojsmer-
ne, čo teraz nie je pre úzku 

vozovku možné. Niekdajší 
železničný most, korý je hneď 
vedľa kamenného, bude po 
rekonštrukcii slúžiť chodcom 
a cyklistom.

Dodajme, že poslanci MČ 
Podháj-Stráne T. Ignačák 
a F. Horanský z bezpečnost-
ných dôvodov pre dopravnú 
situáciu presadzovali, aby 
bola cez rieku Turiec postave-
ná nová lávka pre peších a to 
v severnej časti od kamenného 
mosta. S takýmto riešením 
však nebol stotožnený Sloven-
ský vodohospodársky podnik, 
odštepný závod Ružomberok, 
ktorý nám zaslal k tejto veci 
stanovisko.

„V katastrálnom území 
Martin, MČ Podháj-Stráne, 
križujú vodohospodársky 
významný vodný tok Turiec 
v tesnej blízkosti tri most-
né konštrukcie a to: cestný 
most, železničný most a lávka 
produktovodu. Taktiež cca 
100 m severne v smere toku sa 
nachádza ďalšia nová lávka pre 
peších. V predmetnej lokalite 
sa tak už nenachádza vhod-
ný profil na osadenie ďalšej 
mostnej konštrukcie. Preto 
správca toku Turiec – Povodie 
Horného Váhu, OZ Ružombe-
rok, v tomto prípade logicky 
požadoval využitie už vybudo-
vaných mostných konštrukcií, 
ktoré sú v tesnej blízkosti novo 
budovaného obchodného cen-
tra," vysvetľoval Tibor Šenkár, 
riaditeľ SVP, odštepný závod 
Ružomberok. Roman Kopka

Nový asfaltový koberec dostala aj 
križovatka ulíc Gorkého a Hrdi-
nov SNP. Foto: Roman Kopka

Mosty ponad rieku Turiec, tzv. kamen-
ný a železničný, budú zrenovované do 
konca mája. Foto: Roman Kopka 

S výstavbou predajne spoločnosti 
Kaufland sa výrazne zmenil aj priestor 

v jej okolí. Foto: Roman Kopka

Podháj bude mať aj vďaka obchodnému 
centru novú atraktívnejšiu časť
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Ihriská na sídliskách, ktoré 
sa kedysi postavili v blíz-
kosti bytoviek, dokážu 
niekedy rozhádať susedov.
  

Nové osvetlenie pri ihrisku 
na Lermontovovej ulici vyvo-
lalo medzi občanmi rozporu-
plné reakcie. „Kým mladšie 
rodiny úpravu vítali, lebo 
deti mohli hraciu plochu na 
ulici využívať aj za tmy, tak 
starším ľuďom, ktorí majú 
radi pokoj, prekážal večerný 
ruch,“ objasnila predsedníč-
ka výboru tejto mestskej časti 
Marína Gallová.

Svetlá na ihrisku budú 
svietiť do 18. hodiny
Problémy s ihriskom na 
Lermontovovej ulici mali 
pôvod v minulosti. Spory 
nabrali na obrátkach v čase, 
keď boli okolo hracej plochy 
nasadené mantinely, čo pri 
hokejbale spôsobovalo hluk. 
Keď sa na podnet starších 

Čo-to na úvod
- Nazdar, kam sa tak 
ponáhľaš?
- Idem domov zo sil-
vestrovskej zábavy.
- Teraz? Veď je február.
- No vidíš. A ty ma ešte 
zdržiavaš.

Viete? Neviete?
Najmenší ľudia sú cestá-
ri. Stačí 5 cm snehu a už 
ich nie je vidieť.

Stalo sa
Turista sa pýta pred ki-
nom Moskva okoloidúcej 
dámy:
- Prosím vás, ako sa do-
stanem čo najrýchlejšie 
do múzea?
- Dajte sa vypchať.

Na margo športu
Hokej je hra, v ktorej 
hrá 6 hráčov dobrých a 6 
domácich.

Kuk do školy
Učiteľka: – Poznáš niečo 
od Hviezdoslava?
Žiak: – Hviezdoslavov 
park v Martine.

Turčianske geriatrické 
okienko
Zaujímavé, čím som star-
ší, tým mám viac rokov.

Čo-to na záver
Snehuliak je z tých, ktorí 
vedia presne kedy odísť.

KOMENTÁRANINY
MILANA LECHANA

obyvateľov demontovali, 
mladým to prekážalo. Neskôr 
mesto v priestore inštalovalo 
osvetlenie, aby sa ihrisko 
mohlo využívať aj v zime, čo 
zase vyprovokovalo ďalšiu 
kritiku, starším prekážalo 
osvetlenie.

Po verejnej schôdzi, ktorej 
priebeh bol veľmi búrlivý, 
poslanci dospeli ku kompro-
misnému rozhodnutiu – svet-
lá na ihrisku budú svietiť iba 
do 18. hodiny. Navyše, mesto 
sľúbilo v tejto časti sídliska 
vyčistiť chodníky, vypraco-
vať prevádzkový poriadok 
ihriska a posilniť hliadky 
mestskej polície, aby dohlia-
dali na plnenie dohodnutých 
pravidiel.

Nechceli demontovať 
prvky, ktoré si deti obľúbili
Na Šípošovej ulici poslanci 
riešili nové hracie prvky 
na ihrisku vo vnútrobloku. 
„Obyvatelia sa dozvedeli o de-
tailoch plánovanej revitali-

zácie ihriska, ktorých cieľom 
je ihrisko zmodernizovať 
a urobiť ho bezpečnejším. 
Revitalizácia má nielenže 
vylepšiť priestor pre deti, ale 
aj celkové prostredie vnút-
robloku,“ vysvetľuje predsed-
níčka VMČ.

Z diskusie vyplynulo, že 
tamojší obyvatelia majú 
obavy, aby z ihriska počas 
prác nedemontovali prvky, 
ktoré si deti obľúbili a mali 
ich rady. Časť z nich bola aj 
relatívne nová.

„Počas debaty došlo k uiste-
niu, že demontovať sa budú 
iba prvky, ktoré nespĺňajú 
bezpečnostné normy a na-
hradia ich nové, certifiko-
vané,“ zdôraznila Marína 
Gallová s tým, že prijaté 
rozhodnutie viedlo k tomu, 
aby sa zohľadnili potreby 
všetkých skupín obyvateľov 
a podarilo sa tak vytvoriť prí-
jemné a bezpečné prostredie 
pre komunitný život.

Viera Legerská

Ihrisko na Lermon-
tovovej ulici, kde 

chalani hrávajú 
hokejbal. 

Foto: Roman KopkaDve verejné schôdze, 
témou obidvoch boli ihriská

MČ ĽADOVEŇ-JAHODNÍKY-TOMČANY: 
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Priechod pre chodcov bol 
v minulosti zrušený na zá-
klade požiadavky doprav-
ného inšpektorátu.
  

Výbor MČ Martin-Stred 
nedávno dostal podnet od 
jedného z občanov. 

Týkal sa žiadosti, aby sa za 
križovatkou, ktorá prepája 
Kohútovu ulicu s Hviezdosla-
vovou, neďaleko Národného 
cintorína, obnovil priechod 
pre chodcov, ktorý sa na 

tomto mieste pred pár rokmi 
zrušil.

Stáva sa totiž, že niektorí 
ľudia, ktorí kráčajú po chod-
níku v smere od katolíckeho 
kostola, resp. z opačnej strany 
od cintorína, prechádzajú 
z jednej strany na druhú cez 
frekventovanú vozovku, čo je 
veľmi nebezpečné.

Poslanci VMČ požiadali od-
delenie dopravy o spracovanie 
projektovej dokumentácie pre 
vyznačenie priechodu na spo-
mínanom úseku, avšak uká-

zalo sa, že možné to s vysokou 
pravdepodobnosťou nebude.

Priechod pre chodcov bol 
zrušený na základe požiadav-
ky Okresného dopravného 
inšpektorátu v Martine, 
pretože bol vyhodnotený ako 
veľmi nebezpečný. Chodci boli 
totiž v istom momente, resp. 
v istom uhle pre vodičov nevi-
diteľní. Problémy v premávke 
spôsobovalo vraj i to, že vodič, 
ktorý zostal stáť v križovatke, 
aj keď mal zelenú na semafore, 
bol zas nebezpečný pre os-
tatných vodičov, ktorí takéto 
konanie nepredpokladali. 
Okrem týchto skutočností ide 
o veľkú svetelnú križovatku 
riadenú semaformi, kde sú 
presne určené bezpečné trasy 
pre chodcov.

Faktom je, že najbližší prie-
chod pre chodcov sa od toho 
niekdajšieho nachádza len 
o pár desiatok metrov ďalej. 
Pre tých, ktorí smerujú na cin-

torín po chodníku od kostola, 
je to síce obchádzka, ale nie až 
taká veľká.

Poslanci VMČ Martin-Stred 
požiadali aj o posúdenie 
možnosti umiestniť zábradlie 
v mieste niekdajšieho priecho-
du pre chodcov a to na začiat-
ku Hviezdoslavovej ulice od 
hotela Turiec smerom k Ná-
rodnému cintorínu. S týmto 
riešením by problém nebol, je 
však treba vyriešiť financova-
nie prípadného inštalovania 
zábradlia. Roman Kopka

Približne na tomto mieste vozovky 
bol v minulosti vyznačený prie-

chod pre chodcov. Zrušený bol pre-
to, lebo bol pre účastníkov cestnej 

premávky nebezpečný.

Foto: Roman Kopka

MČ MARTIN-STRED: 

Priechod pre chodcov 
pri Národnom cintoríne 
obnovený zrejme nebude
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Jedným z najväčších problé-
mov obyvateľov Košút je par-
kovanie. Stále sú na sídlisku 
ulice, kde najmä v poobed-
ňajších, resp. vo večerných ho-
dinách auto len s ťažkosťami 
po dlhom krúžení a hľadaní 
miesta zaparkujete. Niekedy 
sa ani to nepodarí, a tak autá 
niekedy stoja aj na miestach, 
kde vôbec nemajú byť. Na-
príklad pri výjazdoch z ulíc 
či v križovatkách, čo spôso-
buje problémy pre zhoršenú 
viditeľnosť na vozovku iným 
motoristom. V extrémnych 
prípadoch, čo v minulosti 
riešili aj mestskí policajti, stáli 
autá i na chodníkoch či tráv-
natých plochách.

Zložitú situáciu v Košútoch 
II ako-tak zmiernilo parko-
visko pri obchodnom centre 
v jeho severnej časti (bývalá 
zásobovacia cesta). Dohodu 

o jeho využívaní aj na podnet 
poslancov VMČ Košúty uzav-
rela Martinská parkovacia 
spoločnosť so spoločnosťou 
Kaufland, vďaka čomu vlani 
v lete vzniklo 75 parkovacích 
miest – čo je 1 730 m2 parko-
vacej plochy. Parkovisko je 
navyše po zotmení osvetlené.

„Istým paradoxom je, že 
toto parkovisko nebýva ani vo 
večerných hodinách úplne za-
plnené, preto by sme obyvate-
ľov Košút II chceli upozorniť, 
aby ho podľa možností viac 
využívali. Pri mojich rozho-
voroch s niektorými občanmi 
sídliska totiž vyplynulo, že 
o takejto možnosti ani nevede-
li," povedal Michal Matejička, 
predseda VMČ Košúty. 

Parkovanie na tomto par-
kovisku je bezplatné, avšak 
treba MPS požiadať o vydanie 
príslušnej parkovacej karty.

V Košútoch II na Galandovej 
ulici sa plánuje aj nová výstav-
ba parkoviska a to po oboch 
stranách príjazdovej komuni-
kácie. S týmto zámerom boli 
obyvatelia tejto ulice obozná-
mení 5. novembra minulého 
roku. Viacerí prítomní sa 
vyjadrili za alternatívu s väč-
ším počtom parkovacích miest 
so zachovaním existujúcej 

zelene, vzniknúť by ich malo 
41. O niečo úspornejšia alter-
natíva s parkovacími miestami 
počíta aj s novou výsadbou 
stromov. Ktorá alternatíva na-
pokon dostane zelenú, ukáže 
až samotná projektová doku-
mentácia. Roman Kopka

MČ KOŠÚTY: Na parkovanie je možné využiť aj parkovisko za Kauflandom

Parkovisko za obchodnou prevádz
kou spoločnosti Kaufland. 

Foto: archív MM

Výbor mestskej časti Zátur-
čie sa ešte na svojom januá-
rovom zasadnutí zaoberal 
žiadosťou katolíckej farnos-
ti so sídlom v Martine na 
Severe, aby sa v kultúrnom 
dome v Záturčí mohli každú 
nedeľu sláviť sväté omše 
a vyjadril k nej kladné sta-
novisko.
  

„Presný počet nedieľ v mesiaci 
bude stanovený vždy vopred 
po konzultácii so správcom 
kultúrneho domu. V prípade 
kolízie s inými podujatiami sa 
omša konať nebude. Nájom 
bude bežný, komerčný a ná-
jomca si bude platiť aj uprato-
vanie," píše sa v zápisnici VMČ 
Záturčie zo dňa 13. januára 
2025.

Katolícka farnosť so sídlom 
v Martine na Severe sa pre ten-
to krok rozhodla z viacerých 
dôvodov. „Záturčie je istým 
spôsobom vzdialené od nášho 
kostola na Severe a aj od kosto-
la vo Vrútkach, čo robí prob-
lém najmä starším a chorým 
ľuďom. Hoci je zabezpečená 
dostupnosť autobusmi DPMM, 
sú starí a chorí, ktorí nevládzu 
využiť tento spôsob dopravy. 
Rovnako aj rodiny s malými 
deťmi majú často problém 
vyhradiť si čas na cestu do-
pravným prostriedkom, aby sa 

mohli zúčastniť bohoslužieb," 
vysvetľoval Štefan Vančo, 
farár z katolíckej farnosti na 
Severe.

Ďalším dôvodom je výzva 
pápeža Františka, aby cirkev-
né spoločenstvo bolo blízko 
veriacim: „Každý kresťan 
a každé spoločenstvo musia 
vyjsť z vlastnej pohodlnosti 
a mať odvahu ísť na všetky 
miesta vlastného územia alebo 
do nových spoločensko-kul-
túrnych prostredí.“

Pán farár k tomu dodáva, že 
„táto jeho výzva zaznieva o to 
viac, že v tomto roku slávime 
Jubilejný rok, v ktorom sme 
pozvaní byť pútnikmi nádeje."

Prvá svätá omša sa v kultúr-
nom dome v Záturčí uskutoční 
v nedeľu 23. marca o 11. h.

„V prípade, ak by bola v kul-
túrnom dome iná akcia, resp. 
podujatie, v nedeľu predtým 
to oznámime na bohoslužbe 
a vo farských oznamoch na 
našej farskej stránke martin-
sever.sk," podotkol na záver 
pán farár Štefan Vančo.

Roman Kopka

Kultúrny dom v Záturčí. 
Foto: archív mesta MT

MČ ZÁTURČIE:  
V kultúrnom dome sa od marca 
budú sláviť sväté omše
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Priemyselnú zónu medzi 
Martinom a Sučanmi má 
v budúcnosti prepojiť nová 
cyklotrasa.
  

Prvým krokom k jej budovaniu 
je podpísanie memoranda, 
ktorým mesto Martin, obec 
Sučany a spoločnosti VOLZ 
Filters SK a VOLKSWAGEN 
SLOVAKIA vyjadrujú spoločnú 
vôľu a záujem spolupracovať 
na jej vybudovaní. 

Cyklotrasa sa bude budovať 
za mimorozpočtové zdroje
Cyklotrasa má spojiť mesto 
Martin a obec Sučany cez prie-
myselnú zónu, ktorá sa nachá-

dza medzi nimi. „Má prispieť 
k jednoduchšiemu prístupu 
obyvateľov Martina a Sučian 
do zamestnania do spoločností 
v priemyselnom parku a záro-
veň podporí trend bezpečnej 
cyklistickej dopravy, ktorá 
je ekologickou alternatívou 
z pohľadu lokálnej dopravy,“ 
povedal martinský viceprimá-
tor Stanislav Thomka.

Podpísanie memoranda 
podporili aj poslanci mest-
ského zastupiteľstva, vrátane 
štúdie, ktorá určuje samotné 
trasovanie. Má mať dĺžku dva 
kilometre a budovať sa bude na 
niekoľko etáp z mimorozpoč-
tových zdrojov, časť jej trasy 
povedie železničnou vlečkou.

Spolupráca vyžaduje 
niekoľko spoločných 
krokov
V súlade s memorandom je 
povinnosťou Martina a Su-
čian zabezpečiť vo svojich 
katastroch vypracovanie 
projektovej dokumentácie pre 
budúcu cyklotrasu. Spoloč-
nosť VOLZ Filters SK umožní 
jej vybudovanie na svojom 
pozemku, pričom vyvinie 
úsilie, aby sa pozemky, kto-
rými trasa bude prechádzať, 
majetkovoprávne vysporia-
dali v prospech Sučian alebo 
Martina.

Spoločnosť Volkswagen má 
v zmysle memoranda umož-
niť vybudovanie časti spomí-

nanej cyklotrasy na železnič-
nej vlečke, resp. koľajovom 
zvršku, ktoré sú v jej vlast-
níctve, a taktiež sa zaväzuje 
majetkovoprávne vysporiadať 
pozemky pre vedenie budúcej 
cyklotrasy v prospech mesta 
Martin.

Vyhral dobrý vzťah 
k cyklomobilite
„Veľká vďaka patrí obom pod-
nikateľským subjektom a ich 
vzťahu k cyklomobilite, bez 
ktorých súhlasov by sme ten-
to investičný zámer nemohli 
nikdy realizovať,“ podotkol 
martinský viceprimátor Sta-
nislav Thomka.

Viera Legerská
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Husársky kúsok sa podaril 
žiakom a pedagógom ZŠ 
s MŠ na Hurbanovej ulici 
v Martine. V pravidelnom 
hodnotení základných škôl 
v réžii Inštitútu pre ekono-
mické a sociálne reformy 
(INEKO) poskočili v celoslo-
venskom rebríčku v kategó-
rii základných škôl o takmer 
stovku miest.
  

INEKO hodnotilo 750 základ-
ných škôl a kým v minulom 
roku Hurbanka obsadila 
148. priečku, v aktuálnom 
rebríčku je na 54. mieste.

„Tento úspech sme dosiahli 
najmä vďaka prístupu pe-
dagógov ku žiakom, lebo to, 
akí žiaci sa do školy dostanú 
ovplyvniť nemôžeme. Čo sa 
ale ovplyvniť dá, je prístup 
k nim, motivácia, nové spôso-

by vyučovania, mimoškolské 
aktivity a príprava na súťaže,“ 
povedala na margo umiest-
nenia riaditeľka tejto školy 
Renáta Mračková.

Podotkla, že úspech ju veľmi 
potešil. A pripisuje ho aj tomu, 
že pred vstupom do overo-
vania kurikulárnej reformy 
školstva, v ktorej pôsobia 
ako jedna zo štyridsiatich 
pilotných základných škôl na 
Slovensku, učitelia absolvovali 
mnoho školení a rôzne typy 
vzdelávania. Poznatky z neho 
uplatňujú v dennej praxi, čo 
už prináša výsledky.

Pomohli výborné výsledky 
testovania
„Domnievam sa, že v hodno-
tení nám pomohli výborné 
výsledky testovania, projek-
ty, do ktorých sa zapájame 
i umiestnenia na súťažiach či 
pôsobenie v projektoch Eras-
mus,“ konštatuje riaditeľka 
Renáta Mračková.

Dodávame, že v rámci 
Žilinského kraja obsadila táto 

škola spomedzi 120 hodnote-
ných 7. miesto, pričom vlani 
to bolo 21. miesto. Dvanáste 
miesto v rebríčku základných 
škôl kraja získala Katolícka ZŠ 
s MŠ Antona Bernoláka.

Osemročné gymnázium 
prvé v kraji
Martinské školstvo v rebríčku 
INEKO výborne reprezentujú 
aj gymnáziá, najmä Osemroč-
né gymnázium Jozefa Lettri-
cha. V rámci kraja je najlepšie 
a v rámci Slovenska siedme. 
„Podarilo sa nám obhájiť kva-
litu našej školy aj v porovnaní 
s minulými rokmi,“ netajila 
spokojnosť riaditeľka Eva 
Kuková.

Škola sa pravidelne umiest-
ňuje v top desiatke v rámci 
Slovenska. „V hodnotení 
sa spracúva množstvo dát 
v rámci vyše štyridsiatky kri-
térií, rebríček teda poskytuje 
objektívny pohľad na výsledky 
žiakov. No tie neprídu samy, 
treba sa o ne snažiť,“ dodala 
riaditeľka. Viera Legerská

V celoslovenskom hodnotení  
sa darilo aj školám z Martina
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Telefonátov s podvodným 
obsahom pribúda. Skúse-
nosť s nimi majú aj niektorí 
klienti Centra sociálnych 
služieb na Podháji. Na-
šťastie, dali si pozor. Aj vďa-
ka preventívnym besedám.
 

Je to podlé, zákerné a vrchol-
ne neľudské. Napriek pre-
ventívnym opatreniam rôzni 
podvodníci pomerne často 
útočia na seniorov a snažia sa 
od nich pod zámienkou vy-

myslených príbehov vylákať 
peniaze. Niektorým sa to aj 
podarilo, podľa informácií 
STVR polícia v Žilinskom 
kraji aktuálne eviduje šesť 
prípadov, pri ktorých vznikla 
škoda za viac ako 160-tisíc eur.

Podozrivé telefonáty mala 
aj Martinčanka Jarmila 
Zaťková, ktorá je klientkou 
Centra sociálnych služieb na 
Podháji.

„Volali mi úplne cudzí ľudia. 
V jednom prípade mi nezná-
my hlas hovoril, že môj vnuk 
havaroval na aute niekde 
v Martine a súrne potrebu-
je peniaze na jeho opravu. 
Odpovedala som, že to nie je 
pravda, môj vnuk býva v Ko-
šiciach a v Martine havarovať 
nemohol. Zložila som telefón 
a hneď som informovala polí-
ciu. Druhý telefonát s vymys-
leným príbehom sa týkal toho, 
že môj vnuk je v nemocnici 
a že tiež potrebuje peniaze. 
Nenaletala som na tieto reči, 
dávam si na to pozor. A od-
porúčam všetkým seniorom 
a seniorkám, aby nikomu 
neznámemu nedávali peniaze 
z ruky, aby neboli zbytočne dô-
verčiví. Dôležité je takýto te-
lefonát rýchlo ukončiť, nedať 
sa rečami obalamutiť. Potom 
treba hneď volať policajtom," 
hovorí pani Jarmila.

Michal Migát, riaditeľ CSS 
na Podháji, ktorý dlhé roky 
pôsobil aj v polícii, povedal, 
že takéto útoky na seniorov 
zaznamenal vo svojej profesii 
častokrát a stretáva sa s nimi 
občas aj v novej pozícii.

„Taktika podvodníkov je 
vyvolať u seniorov obavy 
o svojich blízkych, dostať ich 
pod zámienkou pomoci pod 

emočný tlak a vylákať od nich 
peniaze. Jednoducho, vymys-
lenými historkami hrajú na 
ich city. My našich klientov 
pred takýmito situáciami 
varujeme, organizujeme 
k tejto téme rôzne preventívne 
besedy. Veľmi nám v tomto 
smere pomáhajú aj preventisti 
z našej mestskej či štátnej polí-
cie," podotkol Michal Migát.

Ohrození útokmi sú najmä 
seniori, ktorí žijú sami. Aj 
preto policajti navštevujú aj 
kluby dôchodcov, kde senio-
rov o takýchto podvodoch 
informujú.

„Aj v našom martinskom 
klube seniorov pripravuje-
me besedu na tému „Trestná 
činnosť páchaná na senioroch 
a ako sa nestať obeťou trestné-
ho činu." Napokon takýchto 
podobných besied sme aj v mi-
nulosti robili viac. Ja sama 
som z jednej brožúrky na na-
šich stretnutiach informovala 
o rôznych prípadoch, na ktoré 
si treba dať pozor. Dôležité 
je, aby si takéto informácie 
seniori medzi sebou posúvali 
a určite by v tomto smere mali 
pomôcť aj rodinní príslušní-
ci," myslí si Gizela Ferencová, 
predsedníčka martinského 
klubu seniorov.

Roman Kopka

Pri súsoší Jánošikovej 
družiny v centre Martina 
sa počas dvoch piatkových 
večerov v januári a februá-
ri konali zhromaždenia 
Slovensko je Európa. 
 

Viac ako 2-tisíc ľudí z Marti-
na a okolia v nich vyjadrilo 
jednoznačný pozitívny postoj 
k členstvu Slovenska v Eu-
rópskej únii a v NATO, ktoré 
je podľa organizátorov týchto 
občianskych podujatí vládny-
mi politikmi spochybňované.

Rečníci sa však kriticky 
dotkli aj iných politických 
a spoločenských tém, jedna 
z nich sa týkala napríklad 
i súčasných pomerov v kultú-

re. Upozorňovalo sa na to, že 
v mnohých galériách a mú-
zeách, či v ďalších kultúr-
nych inštitúciach sa prepúšťa 
aj z politických dôvodov. 
Mnohí ľudia dali najavo, že 
im prekáža aj hrubý slovník 
niektorých predstaviteľov 
vlády a aj ich štýl robenia 
politiky.

„Prišiel som, lebo mi to 
nedá spať. V krajine je dusná 
atmosféra, pre našu mládež 
je to slepá ulička," povedal 
v ankete TV Turiec jeden 
z účastníkov zhromaždenia. 
„Nepáči sa mi akým spôso-
bom je u nás vedená politika, 
ako sa ľudia tam hore, ktorí 
by mali byť bežnému človeku 
vzorom, správajú," prida-

la ďalší názor účastníčka 
protestu. „Prišiel som sem 
preto, lebo nesúhlasím s tým, 
čo robí táto vláda," povedal 
otvorene starší muž. Mladá 
mamička zas zdôraznila, že 
prišla nielen kvôli sebe, ale 
aj kvôli svojmu dieťaťu, aby 
podľa jej slov nemuselo raz 
z tejto krajiny odísť.

Občianske protesty sa niesli 
v pokojnej atmosfére, k čomu 
pred začiatkom zhromažde-
nia vyzvali aj organizátori.

Viacerí vládni predstavi-
telia na margo protestov po 
celom Slovensku povedali, 
že rešpektujú právo občanov 
slobodne sa zhromažďovať 
a slobodne vyjadrovať svoj 
názor. Niekoľkokrát ale pri 

tejto príležitosti zdôraznili, 
že nikto z nich nespochybňu-
je členstvo v EÚ a v NATO, čo 
sa podľa ich slov už viackrát 
deklarovalo. Naposledy za 
okrúhlym stolom u preziden-
ta republiky, ale aj v memo-
rande najvyšších ústavných 
činiteľov z minulého roka.

(KP)

Podvodníci hrajú na city, 
vymyslenými historkami chcú 
od seniorov vylákať peniaze

Pani Jarmila Zaťková si pri podozri-
vom telefonáte zachovala chladnú 

hlavu. Foto: Roman Kopka

Viac ako dvetisíc Martinčanov podporilo zhromaždenia Slovensko je Európa

 Foto: archív MK
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O najbližších a perspek-
tívnych cieľoch kultúry 
v Martine hovoríme s ria-
diteľkou Kultúrnej scény 
Monikou Ondrušovou.
  

Riaditeľkou Kultúrnej 
scény Martin ste iba 
niekoľko mesiacov. Čo 
vás motivovalo, aby ste sa 
o tento post uchádzali?
V kultúre pôsobím od roku 
2013 a mám skúsenosti z tvor-
by a implementácie projektov 
a získavania mimorozpoč-
tových zdrojov. A práve to je 
oblasť, ktorú v čase finančnej 
núdze, ktorej čelí kultúra vše-
obecne, potrebuje vyriešiť aj 
Martin. Vnímam to ako výzvu 
i posun v aktivitách, ktorým 
som sa doposiaľ venovala.

Aké sú vaše ciele na tomto 
poste?
Prinášať kvalitu a klásť dôraz 
na multižánrovosť podujatí. 
Či už to sú divadelné predsta-
venia, literárne soirée, autor-
ské čítania, koncerty rôznych 
žánrov, tanec, výtvarné 
umenie, workshopy, tvorivé 
diele, diskusie či prednášky 
a iné projekty komunitného 
charakteru. Isteže, s pri-
hliadnutím na to, aby každá 
sociálna či veková skupina 
Martinčanov v nich našla 
podujatie, ktoré ju zaujme.

Budú aj podujatia 
s takpovediac zvučnými 
menami?
Budú. Ale nielen tie. Pôjde 
mi aj o to, aby sa martinské 

publikum zoznámilo so 
súčasným umením nezávis-
lej scény a budem sa snažiť 
o vytvorenie priestoru, v kto-
rom sa môžu Martinčania 
konfrontovať so súčasným 
stavom kultúry a súčasným 
umením. V prostredí Marti-
na je ešte dôležité aj to, aby sa 
Kultúrna scéna stala koordi-
nátorom a hnacím motorom 
mestskej kultúry.

Vysvetlite to 
podrobnejšie…
Už prvé kontakty s martin-
skými kultúrnymi inštitú-
ciami mi potvrdili, že je tu 
ochota spoločne participovať 
na príprave podujatí, združiť 
financie a prispieť tak k zlep-
šeniu tradičnej a vytvoreniu 
novej ponuky kultúrnych 
podujatí. Kultúrna scéna by 
sa mala stať proaktívnym, 
spoľahlivým a dôstojným 
partnerom v tomto procese 
a zlepšiť tak svoj imidž nielen 
vo vzťahu k verejnosti, ale aj 
ku kultúrnej obci a k zviditeľ-
ňovaniu mesta na kultúrnej 
mape Slovenska.

Aké sú tohtoročné 
dominantné podujatia 
v ponuke Kultúrnej scény?
Plánujeme zachovať konti-
nuitu podujatí, na ktoré si 
Martinčania zvykli, a pokra-
čovať v ich organizovaní. Sú 
tradičné a získali si okruh 
návštevníkov, no chceme 
pracovať na ich skvalitnení 
či reštarte. Ide napríklad 
o Veľkonočné trhy, oslavu 
Medzinárodného dňa detí, 

Dni mesta Martin, Stredo-
veký deň, Kultúrne leto, Mar-
tinský jarmok, Dni sv. Marti-
na, kultúrny program počas 
vianočných trhov, Mikuláša 
v meste, na Silvestra a podob-
ne. No plánujeme aj novinky.

Napríklad?
V prvom polroku to bude 
februárový karnevalový 
sprievod mestom a stavanie 
mája na Divadelnom námes-
tí. S prípravou karnevalo-
vého sprievodu finišujeme. 
Bude v piatok 28. februára so 
začiatkom o 15. hodine. Za-
čneme pred budovou Sloven-
ského komorného divadla, 
pouličný sprievod v mas-
kách, s hudbou a tancom 
bude pokračovať k Literárne-

mu múzeu SNK a odtiaľ k OC 
Galéria, kde ho v interiéri 
zakončí kultúrny program. 
Zapoja sa aj podnikatelia na 
pešej zóne, ktorí ponúknu 
ľudí fašiangovými špecialita-
mi a možno prídu aj zemania 
z turčianskych obcí.

Aká bude kultúrna ponuka 
v najbližších mesiacoch?
Pokračujeme v Literárnych 
pondelkoch v Antikvariáte 
Mädokýš. Koncom januára 
hostili za veľkého diváckeho 
záujmu rozhlasovú redaktor-
ku a moderátorku Katarínu 
Kovačechovú, vo februári to 
boli riaditeľ SKD Martin 

V Martine je ochota 
spolupracovať  
na príprave podujatí

Monika Ondrušová, riaditeľka 
Kultúrnej scény Martin. 

Foto: archív MO
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Priestor medzi obchodný-
mi prevádzkami a bytov-
kami sa postupne zmení 
na oddychovú zónu, kde sa 
budú môcť ľudia stretávať.
  

Tibor Kubička so scéno-
grafom Jozefom Cillerom 
a v marci (10. 3.) bude hos-
ťom spevák, hudobník a tex-
tár Peter Adamov. Teší ma 
nadviazaná spolupráca s MO 
Živeny v Martine, v rámci 
nej prinášame cyklus Ženské 
kruhy v Živene, ktoré pred-
stavia inšpiratívne ženské 
osobnosti. Vo februári (20. 
2.) privítame etnologičku 
Júliu Marcinovú, autorku 
úspešného románu Kde si sa 
vydala, tam si mlieko pýtaj 
a 20. 3. bude podvečer patriť 
kvetinárke a poetke Darinke 
Hudecovej.

Spomínali ste, že vás 
prekvapila i potešila ochota 
martinských kultúrnych 
zariadení navzájom 
spolupracovať. V čom sa 
prejavuje a aké aktivity 
budete spoločne rozvíjať?
Spolupráca a komunikácia sú 
veľmi dôležité, lebo dokážu 
otvoriť veľa nových možností 
na inováciu a zefektívnenie 
doterajšej činnosti. Predpo-
kladám, že budeme mať pra-
videlné stretnutia s diskusiou, 
čo treba v martinskej kultúre 
posunúť smerom k atraktív-
nejšej ponuke. Žijeme v čase, 
keď je nevyhnutné „sieťovať“, 
vzájomne zviditeľniť aktivity, 
a tým posilniť vzťah s publi-
kom.

Má už táto spolupráca aj 
viditeľné výsledky?
Rodia sa. Ale dnes už určite 
vieme, že budeme spolupra-
covať s Národným osvetovým 
centrom, naším divadlom, 
kultúrnym strediskom naprí-
klad pri organizovaní Scé-
nickej žatvy, s Turčianskym 
kultúrnym strediskom pri 
príprave a priebehu Tur-
čianskych slávností folklóru, 
cestovateľského festivalu Bez 
hraníc, Letného foto festu 
alebo s viacerými inštitúcia-

mi, napríklad Art Gate Pasáž, 
Turčianska galéria, Tur-
čianske kultúrne stredisko, 
pri organizovaní Festivalu 
kreativity, v rámci ktorého sa 
mesto na jeden deň premení 
na umelecké dielo.

Ale nie sú to všetky 
príklady...
Sú aj ďalšie. S SKD plánujeme 
spoluprácu na 20. ročníku 
festivalu Dotyky a spojenia 
či na podujatí Noc divadiel. 
V minulom roku si ju odskú-
šali s Barmuseom, DEEP-om, 
KŽM Vrútky s koordináciou 
OZ Metro. V tomto roku 
priberieme ďalšie subjek-
ty. Kultúrna scéna sa pridá 
zorganizovaním divadelných 
prechádzok mestom pre 
detského a dospelého návštev-
níka. Plánujeme aj spoluprá-
cu na podujatí Noc múzeí 
a galérií (tretia májová sobota) 
a v perspektívnom pláne je aj 
oživenie Noci literatúry.

Môžu sa Martinčania 
tešiť aj na nové projekty 
alebo reštart niektorých 
známych?
Jedným z nich bude insce-
nácia Sekal musí zomrieť! 
Pripravujeme ju so Štúdiom 

Pivnica v priestore skanzenu. 
Pokračovať sa bude aj v pro-
jekte Odkazy so Združením 
turčianskych muzikantov, 
ktorý je venovaný klasickej 
hudbe. 

Rozbehnúť chceme ochot-
nícke nedele v spolupráci 
s kinom Moskva. Novinkou 
bude projekt Hudba spája. Ide 
o hudobno-tanečný projekt 
pre žiakov základných a stred-
ných škôl, v rámci ktorého 
protagonisti Adam Kmeť, 
Juraj Hnilica a Matej Droz-
di predstavia, ako sa kreuje 

hudobná skladba či tanečná 
choreografia a budú získavať 
pre tieto druhy umenia nad-
šencov. 

V júni si Martin pripomenie 
25. výročie vzniku samo-
statnej Slovenskej národnej 
knižnice. Viacdňové oslavy 
budú opäť výsledkom spolu-
práce viacerých kultúrnych 
inštitúcií mesta a pridá sa aj 
Kultúrna scéna.

Hoci máme ešte predstih, 
opýtam sa, bude v Martine 
kultúrne leto? S akou 
ponukou?
Tradičnou. Zostanú koncerty 
rôznych žánrov, Stredy pod 
muzkom, Drozďo piano show, 
Oldies party a budú aj prekva-
penia. 

Chceme obohatiť divadelné 
predstavenia pre deti v ga-
lerijnej záhrade, napríklad 
o burzu detských kníh, detské 
tvorivé dielne, kresby na 
ceste, rozprávkové breptanie 
a podobne. A opäť nie sami, 
ale v spolupráci s Turčianskou 
knižnicou, Turčianskym kul-
túrnym strediskom, Turčian-
skou galériou, Slovenským 
komorným divadlom a možno 
sa pridajú  aj iní.
 Viera Legerská

Budeme mať 
stretnutia 
s diskusiou, 
čo treba 
v martinskej 
kultúre posunúť 
smerom 
k atraktívnejšej 
ponuke.

MONIKA 
ONDRUŠOVÁ

Kultúrna scéna pokračuje v orga-
nizovaní Literárnych pondelkov. 

V januári bola hosťom Jána 
Cígera redaktorka rádia Regina 

Katarína Kovačechová. 
Foto: Matej Tylka
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V Etnografickom múzeu 
SNM v Martine sprístup-
nili výstavu Karel Plicka. 
Obrazy zeme. Je venovaná 
130. výročiu jeho narodenia 
a predstavuje reprezenta-
tívny výber majstrových 
fotografií.
 

 
Hoci výstava má prívlastok 
dlhodobá, práve teraz, keď 
nám zima ponúka viac 
priestoru na upokojenie 
a vnímanie skutočných hod-
nôt umenia, je správny čas na 
jej návštevu. 

Nájdete na nej reprezenta-
tívny výber Plickových foto-
grafií pochádzajúcich z jeho 
pozostalosti.

Majstrova pozostalosť je 
uložená v martinskom 
múzeu
Tá dokumentuje jeho zbe-
rateľskú, muzikologickú, 
pedagogickú, fotografickú 
i filmovú činnosť. Martin je 
tým mestom, na teritóriu 

ktorého je uložená, konkrét-
ne v Etnografickom múzeu 
SNM.

„Význam a sila Plickov-
ho diela tkvie v tom, že čas 
už preveril jeho hodnoty 
a prisúdil im nezastupiteľné 
miesto nielen v našej ná-
rodnej kultúre, ale aj v eu-
rópskom a svetovom dianí. 
Plicka hlboko prenikol do 
tých tajomných hĺbok zeme 
a ľudu, aké predtým málokto 
poznal a vynoril sa s bohatou 
korisťou trvácnych hodnôt,“ 
uvádza sa v pozvánke na 
výstavu.

Plickova tvorba je spojená 
s Martinom a Maticou 
slovenskou
Veľká časť Plickovej tvorby je 
spojená s Martinom a najmä 
Maticou slovenskou. Pre túto 
inštitúciu zaznamenával 
piesňovú tvorbu zo všetkých 
oblastí Slovenska. Obsahuje 
približne 60-tisíc záznamov 
a zachytáva všetky typy 
ľudovej piesne a piesňové 

poklady Slovákov žijúcich 
v zahraničí.

Jeho fotografickú tvorbu 
si odborná verejnosť začala 
všímať už koncom roku 1924. 
Boli to pohľadnicové súbory 
s národopisnými motívmi zo 
Slovenska. Vznikali už na pr-
vých zberateľských cestách.

„Prekvapili najmä tým, že 
okrem svojich národopisne 
dokumentačných hodnôt sa 
hlásili k slovu aj ako umelec-
ký artefakt. Dominuje člo-
vek, ktorému venoval široký 
priestor. Postavy sú funkčne 
zakomponované do obytné-
ho prostredia, na priedomie 
domov, na lúkach, na poli, 
pred kostolom a pod. Človek 
na Plickových fotografiách 
je v tradičnom odeve – kroji, 
ktorý považoval za umelecké 
dielo,“ konštatuje múzeum.

Text dodáva, že autor 
vyhľadával výrazné typy 
tvárí dedinských ľudí. Na 
niektoré miesta sa vracal 
niekoľkokrát, a tak vznikli 
série obrazov jednotlivcov 
v priebehu niekoľkých de-
saťročí. A v Plickovom diele 
má osobitné miesto aj široká 
téma detí.

Majster Plicka sa vrátil 
domov
Na Slovensku fotografoval 
sedem desaťročí. Vytvoril 
obraz toho, čo sa stalo minu-
losťou. Mnohé jeho fotografie 
patria do zlatého fondu našej 
národnej kultúry.

Majster K. Plicka nakrútil aj 
niekoľko filmov. Jeho najzná-
mejšie dielo – Zem spieva sa 
považuje za vrcholný ume-
lecký počin, za klasické dielo 
slovenskej národnej kinema-
tografie.

Napriek tomu, že v roku 
1939 Plicka odišiel späť do Pra-
hy, jeho návraty na Slovensko 
pokračovali. A do milovanej 
zeme sa vrátil aj na poslednej 
ceste. Zomrel 6. mája 1987, po-
chovaný je aj s manželkou na 
Národnom cintoríne v Marti-
ne. Viera Legerská

Karel Plicka. 
Foto: zdroj Devín, STVR



Kino Moskva: Rebelka: Misia 
kráľovská záchrana (21.–23. 2.), 
Bridget Jonesová: Zbláznená 
do chlapa (21.–23. 2.), Láska bez 
pravidiel (21. 2.), Opica (22.–23. 2.) 
Černák (27.–28. 2. a 1.–3. 3.).
Slovenské komorné divadlo: 
Kolesá/The Wheels (21. 2.), Zem 
pamätá (22. 2.), Doma – všade – 
dobre – najlepšie (25. 2.), Mažko 
a blázni – hosť Potulné divadlo J 
+ T (26. 2.), Verná nevera – hosť 
DJGT Zvolen (27. 2.), Jak jeleň bu-
deš si tam chodiť (28. 2.), Sen noci 
svätojánskej (1. 3.), Prelomiť vlny 
(6.–8. 3.), Jak jeleň budeš si tam 
chodiť (12. 3.), Kolesá/The Wheels 
(14. 3.), Bačova žena (15. 3.), Zem 
pamätá (18. 3.).
Nová stála expozícia le-
genda – la ganda – Galanda. 
Zrekonš truovaná stála expozícia 
venovaná životu a dielu Mikuláša 
Galandu. Prezentuje jeho najväč-
šiu zbierku na Slovensku.
60 rokov Múzea Andreja 
Kmeťa. Rovnomenná výstava 
bude verejnosti prístupná v MAK 
do 25. mája. Ponúka kompletný 
pohľad na históriu, aktivity a čin-
nosť múzea a predstavuje jeho 
hlavné témy.
Karel Plicka Obrazy zeme. 
Etnografické múzeum SNM pri-
pravilo výstavu venovanú životu 
a dielu významnej osobnosti čes-
kej a slovenskej kultúry, sprístup-
nená je od 7. februára.
Keď sa fašiang kráti. Prvé 
tohtoročné monotematické 
podujatie v Múzeu slovenskej 
dediny v Jahodníckych hájoch sa 
uskutoční 23. februára.
Môj dobrý kamarát. Komédia 
s kolotočom nedorozumení a polo-
právd. Strojár, 25. februára o 19. h.
The Curly Simon & Meowlau 
X Val. Dva hudobné projekty, 
výrazné melódie, nezabudnuteľná 
atmosféra v Bar Museu 28. februá-
ra od 20. h.
Harry Potter Hudba pri svieč-
kach. Hudobný večer so skladba-
mi z potterovských filmov. 
Strojár, 7. marca o 19. h.
Benátky pod sněhem. Situačná 
komédia o pozvaní na veče-
ru a zmätení jazykov. Strojár, 
10. marca o 19. h.  (VL)

KULTÚRNE MENU

Majstrove fotografie 
na výstave 
v národnom múzeu
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JEDNOU VETOU

Kniha Turca 2024. Tra-
dičná anketa hľadajúca 
najkrajšiu a najzaujímavejšiu 
regionálnu knihu za minulý 
rok v kategóriách odborná 
literatúra a beletria sa začala, 
nominovať tituly treba do 
24. februára, hlasovať sa 
bude od 3. marca do
 11. apríla.
Slová modlitby. V Tur-
čianskej knižnici uviedli do 
života zbierku poézie lekárky 
Alenky Mažgútovej, stalo 
sa tak pred početným pub-
likom spolu s prezentáciou 
jej životných postojov, ktoré 

zrekapitulovala Katarína 
Adamicová.
Dielo mesiaca. Je ním 
Červený balón od Rudolfa 
Krivoša, dielo vybral aka-
demický maliar Peter Šabo, 
vystavené je v Turčianskej 
galérii do konca februára.
Výtvarné spektrum 2025. 
Súťaž a výstava neprofesio-
nálnej výtvarnej tvorby 
v kresbe, maľbe, plastike, 
úžitkovej tvorbe, súťažné prá-
ce treba prihlásiť do 2. marca 
v Turčianskom kultúrnom 
stredisku.
Darujte knihy do knižni-

ce. Ak máte doma v dobrom 
stave knihy, ktoré už nebude-
te čítať, darujte ich Turčian-
skej knižnici, prednosť dáva 
novým knihám a zo starších 
hlavne klasike slovenských, 
českých a svetových autorov.
Doučovanie v knižnici. 
Študentky martinského 
gymnázia ponúkajú bezplat-
nú pomoc pri učení žiakov 
základných škôl, a to každú 
stredu od 15. do 16. h.
Maľované Slovensko. 
Výtvarníčka Ľudmila Balková 
pozýva všetkých milovníkov 
výtvarného umenia na svoju 

autorskú výstavu, je inšta-
lovaná do konca februára 
v Turčianskom kultúrnom 
stredisku.
Gusto Hegedüš – Art – isti – 
reflexie. Výstava uznávané-
ho fotografa je inštalovaná 
v priestoroch Turčianskej 
knižnice do 20. marca.
Venujem Turcu. 20. ročník 
regionálnej súťaže vo vlast-
nej literárnej tvorbe detí vo 
veku 8–15 rokov a študentov 
stredných škôl, básne a krát-
ke prózy treba zaslať Turčian-
skej knižnici do 16. mája.
 (VL)

Tanečná škola Aknela pôso-
bí v Martine už viac ako tri 
desiatky rokov a za ten čas 
vychovala mnohých finalistov 
majstrovstiev Slovenska v la-

tinsko-amerických, štandard-
ných i desiatich tancoch. Na 
úspešnej vlne ide aj dnes.

Potvrdzujú to aj úspechy 
z februárových súťaží. Na 

Majstrovstvách Slovenska 
v latinsko-amerických tancoch 
v Trenčíne sa im mimoriadne 
darilo.

„Vicemajstrami sa stali Ro-
man Mruškovič s Lejkou Ma-
chálkovou v kategórii Junior 
1 a Yulka Danyliak v kategórii 
Sólo Junior 1,“ chváli trénerka 
Michaela Adámiková. Dodá 
tiež, že Nelke Potančokovej 
sa v kategórii Sólo Junior 2 
podarilo pretancovať do semi-
finále a skončila na 8. mieste 
a v semifinále si dobre počínali 
aj Kristián Kanán a Adrianka 
Ličková, obsadili 12. miesto.

„Veľmi sme sa snažili,“ pove-
dala Lea Machálková. „Bolo to 
ťažké, ale tie tréningy priniesli 
toto pekné umiestnenie,“ do-
dala. „Je to pravda. Ako sa tré-
nuje, taký je potom úspech,“ 
pridala sa k tomuto konštato-
vaniu Yulka. Doplnila, že jej 
neprekáža sólo tancovanie. 
„Ak máš rada tanec, potom to 
ide úplne prirodzene,“ uzav-
rela.
No to nebolo všetko. Tanečný 
klub si hneď vzápätí pripísal 
ďalší úspech. Mladí taneční-
ci Dominik Drábik a Hanka 
Bothová sa o neho pričinili na 
Tanečnej lige 2025 v Třinci. 
V kategórii Junior 2D latina 
získali zlato.  (VL)

Yulka Danyliak v kategórii Sólo Junior 1 
získala striebro. Na snímke s trénerkami 
Alenou Drljača a Michaelou Adámikovou. 
Foto: zdroj Aknela

Zlatí Dominik Drábik  
a Hanka Bothová. Foto: zdroj Aknela

Vicemajstrami Slovenska v kategórii 
Junior 1 sa stali Roman Mruškovič 

s Lejkou Machálkovou.
Foto: zdroj Aknela

Aknela strieborná, 
Aknela zlatá
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Parlament mladých pra-
cuje v Martine od roku 
2021 a jeho hlavným cie-
ľom je vytvoriť priestor 
pre študentov a žiakov na 
diskusiu o rôznych témach 
týkajúcich sa mladých ľudí 
a prípravu podujatí, ktoré 
smerujú k ich lepšiemu 
zakotveniu v prostredí 
mesta.
 

V minulom roku bolo nosnou 
témou ich aktivít duševné 
zdravie. Tohto roku je to 
téma sebarozvoja.

„Na túto tému pripravíme 
päť konferencií, ktoré sa 
budú venovať rozvoju mla-
dých v rôznych oblastiach, 
formovaniu hodnôt a po-
stojov, spoznávaniu silných 
a slabých stránok, zdolávaniu 
prekážok a zlepšovaniu vzťa-

hov s ostatnými a učeniu sa, 
ako uplatňovať demokraciu,“ 
upresňuje Samuel Kucka, 
predseda Parlamentu mla-
dých mesta Martin.

Smerujú k tomu, čo treba 
v meste zmeniť
Cieľom stretnutí mladých 
ľudí na konferenciách nie sú 
iba sebarozvojové aktivity, 
ale aj zhromažďovanie ná-

zorov na to, čo by sa v meste 
malo zmeniť. Podnety sa 
potom dostávajú k vedeniu 
mesta, resp. na rokovania 
odborných komisií mestské-
ho zastupiteľstva.

V januári rozdávali čle-
novia parlamentu mladých 
v uliciach mesta úsmevy 
a milé slová, momentálne 
pracujú na európskom sociál-
nom projekte, v rámci kto-
rého chcú do svojich aktivít 
zapojiť žiakov s poruchami 
učenia. 

Vo februári spríjemnili 
Martinčanom Valentína. 
Inštalovali na námestí foto-
stenu, aby si zamilovaní 
mohli urobiť fotografie. 
A zároveň sa s nimi zhovárali 
aj o tom, ako pretaviť hlas 
mladých do mestskej samo-
správy.

Pripravia medzinárodné 
dni s interakciou s občanmi
„V ďalších mesiacoch sa sú-
stredíme na zorganizovanie 
viacerých medzinárodných 
dní s interakciou s občanmi 
a v pláne máme prípravu via-
cerých športových turnajov,“ 
dopĺňa S. Kucka.

Na svoju činnosť dostal 
Parlament mladých v Mar-
tine z mestského rozpočtu 
10-tisíc eur. Momentálne má 
26 kolektívnych členov.

Viera Legerská

Dobrý nápad spojil päť 
stredných škôl v Martine.
 

My, Parlament mladých Mar-
tin, sme oslávili Deň kompli-
mentov (24. január) dvomi ak-
ciami, ktoré priniesli radosť 
a úsmevy viacerým ľuďom. 
V centre mesta na pešej zóne 
sme rozdávali lístočky s milý-
mi odkazmi okoloidúcim, čím 
sme ich príjemne prekvapili 

a vyvolali pozitívnu atmosfé-
ru.

Naši delegáti pri Parlamente 
mladých Martin zorganizova-
li na svojich školách podujatia 
venované tomuto dňu. Žiaci 
aj učitelia si vymieňali milé 
komplimenty a rozdávali 
pekné odkazy prostredníc-
tvom lístočkov. Taktiež mohli 
napísať milé slová svojim 
spolužiakom a učiteľom na 
špeciálnu tabuľu, čo vytvorilo 

priateľské a uvoľnené prostre-
die v tento deň.

Táto akcia spojila päť stred-
ných škôl v našom meste – 
Obchodnú akadémiu Martin, 
Gymnázium Jozefa Lettricha, 
Súkromnú strednú umeleckú 
školu, Strednú priemyselnú 
školu technickú a Spojenú 
školu Martin. Sme radi, že 
sme takto prispeli k šíreniu 
radosti v Martine.

(PM)

Komplimentov nikdy nie je dosť, vždy potešia

Komplimenty rozdávali aj v centre 
mesta. Foto: archív PM

Chcú byť 
hlasom mladých 
v samospráve

Mladí Martinčania z Par-
lamentu mladých si k sebe 
našli cestu. 
Foto: archív PM
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Zatiaľ bez posíl, ale s na-
vrátilcami, ktorých z hry 
vyradili zranenia, odštar-
tovali futbalisti MŠK Fomat 
Martin zimnú prípravu. 
Okrem ihriska na Pltníkoch 
raz do týždňa využívajú aj 
posilňovňu.
  

Na úvod podanie rúk, vzájom-
né želanie si všetkého dobré-
ho do nového roka – najmä 
zdravia, trénerov príhovor, 
organizačné pokyny a odchod 
zo šatne na ihrisko. Martinskí 
futbalisti v pondelok 13. ja-
nuára odštartovali prípravu 
na jarnú časť III. ligy, skupiny 
západ. V jesennej skončili 
na 12. mieste s 19 bodmi a so 
skóre 19:20. Fomat vyhral 
päť zápasov, štyri remizoval 
a v siedmich dueloch ťahal za 
kratší koniec.

„Mnohí hráči z kádra neza-
čínajú úplne z nuly, trénovali 
aj individuálne. Iste, zimná 
príprava nie je jednoduchá, 
občas dá aj zabrať, no futbalis-
ti sú na ňu zvyknutí a vedia, 
čo od nej môžu očakávať. 
Určite už to nie je len o behaní 

Prvýkrát v histórii tohto 
významného podujatia 
trium foval celok z Turca.
 

Na začiatku dvadsať účast-
níkov prestížneho podujatia 
Niké Winter Cup v malom 
futbale a na jeho samom kon-
ci aj po dramatických záplet-

kách víťaz z Martina. Skvelý 
úspech sa podaril tímu Zel 
Degson.

Martinčania sa do vyraďo-
vacích bojov dostali z prvého 
miesta skupiny „D", v kto-
rej získali 7 bodov. Najprv 
remizovali s FC Gallo Trnava 
2:2, potom v dôležitom súboji 
zdolali Vakatanku Košice 2:0, 

ďalej Tiki Taka Bratislavu 
4:2 a napokon, keď už mali 
zaručený postup zo skupiny, 
podľahli Prešovu 0:1.

Vo štvrťfinále Martinčania 
narazili na Rising Prospect 
Košice a po bezgólovej remíze 
zvládli na jednotku penalty, 
naši v nich vyhrali 3:1. Semi-
finálová jazda tímu z Turca 

nemala chybu, po skvelom 
výkone zdolal bratislavský 
Shadows 3:0.

Vo finále Zel Degson 
Martin narazil na súpera zo 
skupiny – Vakatanku Košice. 
Riadny hrací čas dramatic-
kého zápolenia rozuzlenie 
nepriniesol, gól v ňom 
nepadol, a tak o zimnom 
majstrovi Slovenska rozhodli 
penalty. Martinčania v nich 
strelili dva góly, uspeli Janič 
a Lanko, naopak, skvelý Erik 
Feriančik, ktorý sa stal aj naj-
lepším brankárom majstrov-
stiev, inkasoval len raz.

„Snažili sme sa reprezen-
tovať naše mesto čo najlepšie 
a vypálilo to fantasticky. 
Ďakujem všetkým, bola to 
parádna jazda,“ tešil sa Du-
šan Štrbák, manažér víťazné-
ho celku.

Noví zimní majstri Sloven-
ska v malom futbale hrali 
v zložení: Erik Feriančik – Lu-
káš Janič, Jakub Malko, Vik-
tor Rác, Ľuboš Thomka, Juraj 
Remeň, Mario Almasky, 
Daniel Cvik, Michal Vojvoda, 
Marek Lanko, Tomáš Gallik.

Roman Kopka

Zverenci trénera Mi-
chala Haneka v prípra-
ve odohrali zatiaľ päť 
zápasov, v troch prehrali 
a v dvoch vyhrali. Ge-
nerálku pred štartom 
jarnej časti majú s Pú-
chovom.
 

Jarná časť III. futbalovej 
ligy západ sa začne v sobo-
tu 1. marca, MŠK Fomat 
v tento deň o 14.30 h priví-
ta RSC Hamsik Academy 
Banská Bystrica. Zverenci 
trénera Michala Haneka 
zimujú na 12. mieste so 
ziskom 19 bodov.

„Aj vďaka zlepšeným 
výkonom v druhej polovici 
jesene sme sa odpútali od dna 
tabuľky a dostali sa do trochu 
pokojnejších vôd. Avšak 
jar bude náročná, súperi, 
či už napríklad Krásno nad 
Kysucou alebo Bánová budú 
tiež chcieť ísť vyššie, takže 
sa musíme mať na pozore. 
Základným cieľom je kvalifi-
kovať sa v budúcej sezóne do 
III. ligy stred, ktorá vznikne 
reorganizáciou treťoligových 
súťaží. Verím, že to v pokoji 
a bez zbytočných stresov 
zvládneme," povedal Michal 
Hanek, tréner MŠK Fomat 
Martin.

Bude to boj
Pre vysvetlenie dodajme, že 
v súčasnosti má III. liga dve 
skupiny – východ a západ, od 
budúceho ročníka pribudne 
aj skupina stred, ktorú vytvo-
ria najlepšie tímy zo stred-
ného Slovenska pôsobiace 
aktuálne či už v III. lige zá-
pad alebo v III. lige východ. 
Do úvahy treba brať aj to, kto 
z II. ligy vypadne, v ohro-
zení je Zvolen a Pohronie. 
Do 14-člennej súťaže navyše 
budú automaticky zaradené 
aj viaceré béčka prvoligistov. 
Martinčania tak musia sledo-
vať ešte jednu tabuľku.

Fomat zatiaľ v príprave 

odohral päť zápasov. Na úvod 
prehral s Ružomberkom U19 
1:4, potom ho čakala kon-
frontácia s poľským tímom 
Polonia Bytom – 0:7, násled-
ne Martin zdolal Prievidzu 
4:3, v Liptovskom Mikuláši 
prehral 1:0 a v sobotu vyhral 
nad Domanižou v gólovej 
prestrelke 6:4. Generálku 
Fomat odohrá proti Púchovu.

„Tieto zápasy nám veľa uká-
zali, škoda však, že v podsta-
te v každom zápase nám pre 
choroby a zranenia absento-
vali nejakí hráči. Pozitívne 
bolo, že proti kvalitným 
súperom ako Polonia Bytom 
či Liptovský Mikuláš sme 

V prvý marcový deň sa začne futbalová jar aj pre Martinčanov, cieľom Fomatu je vybojovať účasť v budúcoročnej novovytvorenej III. lige stred

Zimným majstrom Slovenska 
v malom futbale je Zel Degson Martin

Víťazný tím Zel Degson Martin.  
Foto: archív DŠ
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dokázali v prvých polčasoch 
hrať kvalitne – herne, fyzicky 
a systémovo, negatívom bolo, 
že takýto kompaktný výkon, 
predovšetkým v súboji s poľ-
ským tímom, sme neudržali 

aj v druhom polčase. S rela-
tívne ľahšími súpermi sme 
strelili aj pomerne veľa gólov, 
no na druhej strane sme pri 
otvorenej útočnej hre i veľa 
inkasovali, defenzívu roz-
hodne ešte musíme vyladiť," 
podotkol Michal Hanek.

Posily do ofenzívy
Medzi jesennou a jarnou 
časťou dochádza v kádroch 
tímov ku zmenám, dotkli sa 
aj Martinčanov. Do rodného 
mesta sa vracia ofenzívny 
strednopoliar Kevin Švehla, 
ktorý ako hráč Ružomberka 
naposledy hrával v Rimav-
skej Sobote. Ofenzívu Fo-

matu má vystužiť niekdajší 
mládežnícky reprezentant 
a odchovanec MŠK Žilina 
Roland Gerebenits, ktorý do 
Turca prichádza z Považskej 
Bystrice. Dobrou správou 
je, že po zraneniach sa do 
tímu vracajú Jakub Kračmer 
a Kristián Chovanec. Káder 
mužstva, naopak, opustil 
Dominik Satina.

Ako sme už v úvode spo-
menuli, prvý jarný zápas 
odohrajú Martinčania proti 
RSC Hamsik Academy Ban-
ská Bystrica. Na jeseň Fomat 
s tímom, ktorý vlastní Marek 
Hamšík, vyhral 1:0 po góle 
Chovanca. Prakticky je to 

šesťbodový duel, Bansko-
bystričania sú v tabuľke 
na 8. mieste a majú o tri 
body viac ako naši futba-
listi.

„Je to náš priamy kon-
kurent v boji o kvalifiko-
vanie sa do III. ligy stred. 
Zápasy s ním vždy majú 
kvalitu, sú vypäté, majú 
správnu emóciu. Určite 
chceme doma uspieť, 
verím, že nám k tomu 
pomôžu aj fanúšikovia. 
Ich podporu chlapci budú 
potrebovať," povedal Mi-
chal Hanek, tréner MŠK 
Fomat Martin.

Roman Kopka

V prvý marcový deň sa začne futbalová jar aj pre Martinčanov, cieľom Fomatu je vybojovať účasť v budúcoročnej novovytvorenej III. lige stred

Trénerom MŠK Fomat Martin je 
Michal Hanek. Foto: Radko Coufal

Po úvodných štvrťfinálových 
dueloch je stav 1:1 na zápasy, 
doma by chceli Turčania 
rozhodnúť. Svoje plány však 
budú mať aj Považania.
 

Martinskí hokejisti vstúpili 
do play-off s novou trénerskou 
dvojicou Tomáš Segíň – Fran-
tišek Mrukvia ml. a hneď v pr-
vom štvrťfinálovom zápase 
v Púchove sa spolu so svojimi 
zverencami tešili z jasného 
víťazstva 6:1.

Tri góly z presiloviek
Martinčania vlaňajšieho víťa-

za II. ligy prakticky k ničomu 
nepustili. Hrali pozorne v de-
fenzíve a aj smerom dopredu 
dali jasne najavo, že nebudú 
len čakať na to, čo predvedie 
ich súper. Aj preto boli stre-
lecky aktívnejší. Samozrejme, 
aj Púchovčania sa snažili, 
takmer do polovice stretnu-
tia bolo všetko otvorené, no 
keď bolo treba, mohli sa naši 
hokejisti oprieť aj o spoľahlivý 
výkon brankára Bernáta.

V play-off je to často aj o vyu-
žívaní presiloviek, Turčania 
hneď prvú po 17 sekundách 
využili, keď sa v 13. min 
presne trafil Adam Paulíny. 

Rozhodujúce momenty prišli 
v druhej časti, v ktorej po 
góloch Simona a Poliačeka 
išli hostia už do trojgólového 
trháka. Domáci síce z trest-
ného strieľania znížili, no gól 
veterána Petra Smreka do 
šatne z presilovky, 7 sekúnd 
pred koncom prostredného 
dejstva, ich definitívne položil 
na kolená. V tretej časti Mar-
tinčania podporovaní obrov-
ským množstvom fanúšikov 
nielenže skóre kontrolovali, 
ale ho ešte aj dvoma gólmi 
prikrášlili.

Iný scenár
Druhý zápas v Púchove, domá-
ci vyhrali 4:2, mal iný scenár 
než ten prvý, čo sa tak trochu 
dalo predpokladať. Považa-
nia vedeli, že ak by v nedeľu 
prehrali, v Martine by už mali 
nôž na krku. Púchovčania nás 
tentokrát ani raz nepustili do 
vedenia, viedli 1:0 i 2:1. Keď 
v 46. min vyrovnal Barto na 
2:2, dráma pokračovala. Do-
máci však udreli aj tretíkrát, 
hrdinom duelu sa stal Zúbek, 
ktorý bol v správnej chvíli na 
správnom mieste a v 52. min 

strelil prakticky rozhodujúci 
gól. Naši šance na vyrovnanie 
mali, no už ich koncovka ne-
poslúchala. Napokon v samom 
závere, keď hostia odvolali 
brankára, sa do prázdnej brá-
ny z vlastnej polovice klziska 
trafil aj Brňák.

Tréner Segíň nebol spokojný 
s pohybom svojho tímu, pove-
dal, že sme prespali prvú tre-
tinu, boli málo dôrazní pred 
súperovou bránou. Potom sa 
to podľa jeho slov zlepšilo, 
avšak to už sme občas chytali 
zajaca za chvost. V zlomových 
momentoch tentoraz viac 
šťastie prialo domácim.

Roman Kopka

Púchov – MHA Martin 1:6 
(0:1, 1:3, 0:2) – 35:23 Hrušík 
(trest. strieľanie), resp. 12:38 
Paulíny, 27:22 Simon (J. Marko-
vič, A. Siakeľ), 32:10 Poliaček 
(Barto, Jurášek), 39:53 Smrek 
(Paulíny, J. Markovič), 43:26 
Fafrák a 58:22 Rešetár (Brveník, 
Pokrivčák).

Púchov – MHA Martin 4:2 (1:1, 
1:0, 2:1) – 9:51 Koncový (Zúbek), 
34:39 Zúbek (Brňák, Koncový), 
51:10 Zúbek (Koncový, Hru-
šík) a 59:19 Brňák, resp. 19:36 
Jurášek (Poliaček, Barto) a 45:14 
Barto (Paulíny).

Séria s Púchovom sa sťahuje do Mar-
tina. Hrá sa v sobotu 22. a v nedeľu 
23. februára so začiatkom o 17. h.
Foto: Jakub Ruman

Play-off sa začalo, Martinčania si 
z Púchova odviezli jedno víťazstvo
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Hudobné lahôdky pre milovníkov koncertov. Ste fanúšikovia dobrej 
hudby? Nenechajte si ujsť tieto SKVELÉ KONCERTY:
 30. marca 2025 – Pesničky z kasína – zažite večer plný 
legendárnych melódií a spomienok. Vstupenky si môžete zakúpiť 
online na www.sportovahalamartin.sk a v predajni DAMIRI.
 14. júna 2025 – Dalibor Janda – legendárne hity v podaní 
charizmatického speváka.

VÝSTAVY pre všetkých zvedavcov:
 8–9. marca 2025 – Výstava pudlov – krásni a elegantní 
spoločníci v hlavnej úlohe.
 16. marca 2025 - Výstava exotických živočíchov – stretnite 
sa s jedinečnými stvoreniami z celého sveta.

ŠPORTOVÁ HALA MARTIN:
Šport a kultúra pre všetkých!
Milí priatelia kultúry a športu,
pripravte sa na bohatú ponuku podujatí, ktoré vás čakajú 
v našej Športovej hale Martin, na Podháji! Či už máte radi 
živú hudbu, výstavy, dynamické športové zážitky alebo 
napínavé zápasy, u nás si určite prídete na svoje.

ŠPORTOVÉ PODUJATIA plné napätia a emócií:
 22–23. februára 2025 – Fomat Cup U8 a U11 – obľúbený 
futbalový turnaj plný mladých talentovaných hráčov.
 15. marca 2025 – Medzinárodná liga boxu – sledujte 
drsný, ale férový boj v ringu dorastencov a mladších žiakov.
 25–27. apríla 2025 – DEEP Dance League – Slovenský 
pohár – disco dance, disco slow, hip hop a Majstrovstvá SR – 
disco show, street dance show.
 24–25. mája 2025 – Fly CUP Martin 2025 – obdivujte 
ladnosť 4. ročníka súťaže vo vzdušnej akrobacii.

HÁDZANÁRSKE SÚBOJE, ktoré si nesmiete nechať ujsť! Príďte 
povzbudiť našich hádzanárov a zažite atmosféru plnú napätia:
 1. marca 2025 – Martin vs. Záhoráci (mladší dorast 
o 14.  h, starší dorast o 16. h, muži o 18. h)
 22. marca 2025 – Martin vs. Prešov / Pezinok (mladší 
dorast o 14. h, starší dorast o 16. h, muži o 18. h)
 5. apríla 2025 – Martin vs. Trebišov (mladší dorast 
o 14. h, starší dorast o 16. h, muži o 18. h)
 12. apríla 2025 – Martin vs. Košice / DAC (mladší dorast 
o 14. h, starší dorast o 16. h, muži o 18. h)
 3. mája 2025 – Martin vs. Kolárovo (muži o 18. h)
 10. mája 2025 – Martin vs. Trnava (muži o 18. h)
 17. mája 2025 – Martin vs. ŠKP / BHA (mladší dorast 
o 14. h, starší dorast o 16. h, muži o 18. h)


